
	1	

 
 

 
 
 
 

 
 

 
 

Idrettsbyen Harstad – mars 2017 
 
”Idrettsglede for alle” 
 
 
 
 
Prosjektet ”Idrettsbyen Harstad” er 
finansiert av Harstad idrettsråd og: 

 
 
 
 

 
 
 

 



	 2	

Forord 
 
”Idrettsbyen Harstad” er idrettens plan 
for anleggsutvikling i Harstad 
kommune. Planen favner mangfoldet i 
idretten, alt fra enkel tilrettelegging for 
lavterskel aktivitet i nærområdet til 
utvikling av større idrettsanlegg. 
Idretten vil gjennom planen være en 
premissgiver og aktiv pådriver for den 
fremtidige utviklingen av idrett og 
helsefremmende aktivitet i Harstad 
kommune. Visjonen ”idrettsglede for 
alle” skal prege både 
organisasjonsarbeidet og aktivitetene 
våre. 

Harstad idrettsråd, (HIR) har 
utarbeidet planen i nært samarbeid 
med idrettslag, organisasjoner og i et 
idrettspolitisk samarbeid med Harstad 
kommune.1 

HIR ønsker at planen skal være et 
tidsskille hvor samarbeid og 
fellesløsninger bidrar til utvikling i 
kommunen og regionen. Dette må 
gjelde for anleggsutvikling, 
arrangement og aktiviteter.  

HIR har på denne bakgrunnen bevilget 
50.000 kr til innkjøp av mobilt 
snøkanonanlegg som skal brukes av 
flere ulike idretter og anlegg i et 
samarbeid kalt Harstad 
snøkanonsamvirke. 

Gjennom planen foreslår HIR ulike 
tiltak og prioriteringer knyttet til 
anleggsutvikling og tilrettelegging for 
aktiviteter for både aktive utøvere og 
mosjonister, dette i et bærekraftig og 
langsiktig perspektiv. 

Alle som ønsker det skal ha mulighet 
til å drive idrett og fysisk aktivitet i form 
av trening og mosjon. Den frivillige, 
																																																								
1 Samarbeidsavtale mellom Harstad kommune og 
Harstad idrettsråd. 

medlemsbaserte idretten skal sikres 
gode rammevilkår for å drive et 
omfattende og inkluderende 
aktivitetstilbud, spesielt for barn og 
ungdom.   
 
Samfunnet skal være godt tilrettelagt 
for egenorganisert fysisk aktivitet. 
Toppidretten skal styrkes ut fra dens 
rolle som identitetsskaper og dens 
bidrag til en positiv prestasjonskultur i 
det norske samfunn. (St. Meld. 26) 

I Stortingsmelding nr. 18, friluftsliv, 
ønsker regjeringen å prioritere 
videreutvikling av tilbudet med lav 
terskelaktiviteter, aktiviteter i 
nærmiljøet og opplæring og utvikling 
av friluftslivsferdigheter hos barn og 
unge.  

Harstad, med 25 000 innbyggere, har 
en sentral rolle i regionen. Fremtidig 
utvikling tyder på at den 
omkringliggende regionen knyttes 
sterkere sammen gjennom både 
nåværende og fremtidig 
kommunestruktur, næringsutvikling, 
infrastruktur og kommunikasjon. Det er 
viktig at Harstad inntar en sentral 
idrettspolitisk rolle som sikrer at 
idretten gis gode utviklingsmuligheter.   

HIR vil takke alle som har involvert seg 
i ”Idrettsbyen Harstad”. Idretten i 
Harstad, som har lagt ned hundrevis 
av frivillige ubetalte timer i prosjektet.  
Alle som har tatt godt imot oss på 
befaringer på de mange ulike 
idrettsanlegg. 
Harstad kommune og Troms 
idrettskrets for økonomisk bidrag til 
prosjektet, uten disse midlene ville ikke 
anleggsprosjektet blitt gjennomført. 
 
 
Hilde Lilleng,  
Leder, Harstad idrettsråd 
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Innledning 
 
Mål 
 
Hovedmålet med prosjektet har vært å 
utarbeide en overordnet plan for 
utvikling av idrettsanlegg i Harstad 
kommune. 
 
Mandat og forankring 
 
Prosjektet «Idrettsbyen Harstad» har 
sitt utspring og forankring i prosjektet 
«Anleggsløftet for Tromsidretten» i 
perioden 2013-2015. Dette var et 
prosjekt som ble ledet av Troms 
Idrettskrets, (TIK) og Tromsø 
Idrettsråd.  
I en tidlig fase gjennomførte TIK, et 
informasjonsmøte med HIR og 
Harstad kommune. Her ble det 
informert om hvordan man i Tromsø 
hadde jobbet med å få etablert en 
overordnet plan for anleggsutbygging, 
og som hadde forankring i idretten og 
relevante kommunale planverk. En slik 
prosess ønsket man velkommen også 
for Harstad.  
 
Harstad idrettsråd årsmøte i 2015 
vedtok at HIR skulle sette av egne 
midler, samt søke om eksterne midler 
til å utarbeide en anleggsplan. Ny 
daglig leder, og nytt styre i 2015, 
overtok disse planene, og startet 
prosjektet «Idrettsbyen Harstad». 
 
Planen er utarbeidet gjennom et 
finansieringssamarbeid mellom 
Harstad kommune, Troms Idrettskrets 
og Harstad idrettsråd. 
 
 
 
 
 
 

Organisering og 
samarbeid 
 
Harstad idrettsråd har administrert og 
ledet prosjektet. Styrets medlemmer i 
Harstad idrettsråd har vært involvert. 
Ressursgruppe ble etablert i løpet av 
april-mai 2016. Medlemmer: Karl-Erik 
Arnesen, Norges arktiske universitet. 
Jan-Erik Kristoffersen, Visit Harstad. 
Eli Jeanett Olsen, Harstad kommune, 
Ole Andreas Stangness Andreassen, 
representant fra idretten, Emilie 
Bergland Bakklund, 
ungdomsrepresentant fra idretten. 
(ungdomsrepresentant flyttet til USA 
høsten 2016, og har derfor ikke deltatt 
på møter etter den tid.) 
 
Nært samarbeid med TIK var en 
forutsetning for oppstart. Under 
Idrettshelgen i Troms, oktober 2015, 
kick-startet HIR prosjektet «Idrettsbyen 
Harstad»  
Styret i HIR har vært involvert gjennom 
hele prosjektperioden i arbeids- og 
orienteringsmøter, og 
strategisamlinger med 
prosjektledelsen.  
Idretten har støttet opp om eget 
prosjekt med deltakelse på ulike 
arrangement, og arbeids- og 
informasjonsmøter underveis. 
Bedriftsidretten har styrerepresentant i 
HIR, og har fulgt prosjektet hele veien.  
 
Troms idrettskrets har støttet opp om 
prosjektet ”Idrettsbyen Harstad” fra ide 
til ferdigstilling. Kretsen har organisert 
møtearenaer der HIR har orientert om 
status på prosjektet, for de nord-
norske idrettskretser, medlem og 
ansatt i NIF idrettsstyre, ansatte i 
toppidrettssatsningen i Troms, og for 
idretten i Troms. ”Idrettsbyen Harstad” 
ligger inne i Troms Idrettskrets sin 
handlingsplan og er et prioritert 
anleggsutviklingsprosjekt.  
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Det har vært gjennomført et 
orienteringsmøte med daglig leder i 
Hålogaland fotballkrets. Kretsen ble da 
utfordret på å organisere felles møte 
for alle fotballagene i Harstad og HIR. 
Fotballkretsen var til stede under kick-
off for prosjektet under Idretthelga i 
Troms i oktober 2015.  
Styreleder deltok på årsmøtet til 
fotballkretsen i 2016.  
 
Andre særkretser har ikke vært 
kontaktet, eller tatt kontakt, men vil 
være avgjørende samarbeidspartnere 
videre.  
 
HIR har gjennomført møte med 
Olympiatoppens avdeling i Harstad. 
 
Harstad kommune har fulgt opp og 
deltatt i prosjektet både på 
administrativt og politisk nivå. I januar 
2016 gjennomføre HIR og Harstad 
kommunen dialogmøte med ordfører, 
rådmann, samt drift og 
utbyggingsavdelingen.  
 
HIR orienterte politisk utvalg for 
oppvekst og kultur om prosektet. 
 
Administrasjonen har bidratt med 
informasjon til prosjektledelsen.  
 
Harstad kommune og HIR inngikk en 
skriftlig samarbeidsavtale sommeren 
2016. Denne avtalen legger både 
føringer og rammer for et betydelig 
samarbeid om blant annet 
anleggsutvikling, ut over 
prosjektperioden.  
 
Troms Fylkeskommune ved fylkesråd 
for utdanning, og fylkesråd for næring 
og kultur er orientert om status på 
prosjektet, samt invitert til videre 
samarbeid om anleggsutvikling i 
Harstad. 
  
HIR har gjennomført orienteringsmøte 
med Kvæfjord og Skånland idrettsråd. 

Ibestad kommune var invitert, men 
kunne ikke møte. Kvæfjord idrettsråd 
var også til stede på kick-off for 
prosjektet under Idretthelga i Troms 
oktober 2015. 
 
Deler av næringslivet har vært invitert 
inn som deltakere i ressursgruppe, og 
som samtale- og samarbeidspartnere. 
Samarbeidet med ulike 
nærlingslivsaktører blir viktig i 
anleggsutviklingen. 
 
Prosjektledelsen har reist til andre 
kommuner for å se på ulike typer 
idrettsanlegg. Her har vi hentet både 
faktakunnskap og inspirasjon. 
Erfaringene andre har gjort i lignende 
prosesser, fra ide til ferdig anlegg har 
vært nyttig kunnskap. 
 
Idrettspolitisk dokument, IPD, 2016-
2019 er en felles plan for norsk idrett. 
Alle skal få utøve idrett ut fra sine 
ønsker og behov. Idrettsfellesskapet 
skal gjenspeile mangfoldet i det norske 
samfunnet. Alle som deltar er like 
viktige, uansett prestasjonsnivå.  
 
Den norske idrettsorganisasjonen, 
som omfatter breddeidrett, toppidrett, 
idrett for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne og idrett for psykisk 
utviklingshemmede, er unik i 
internasjonal sammenheng.  
 
Idretten skal fremme følgende verdier 
for barn og unge gjennom 
aktivitetsverdiene: Glede, helse, 
fellesskap og ærlighet, og 
organisasjonsverdiene: Frivillighet, 
demokrati, lojalitet og likeverd  
 
Det har vært svært viktig for 
beslutningsgrunnlaget at idrettsrådet 
har vært i kontakt med alle 
idrettslagene som er organisert i HIR. 
Det har vært etablert 
samarbeidsarenaer der idrettslag 
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skulle finne sammen, og avdekke 
felles behov for flerbruksanlegg.  
Idretten ønsker gjennom «Idrettsbyen 
Harstad» å finne sammen om smarte 
og fremtidsrettede idrettsanlegg.  
 
Ved å etablere anlegg som kan 
arrangere internasjonale mesterskap, 
turneringer, stevner og 
kulturarrangementer, vil man kunne 
bringe mange tusen ekstra utøvere,  
tilskuere og deltakere til byen.  
 
Dette vil utgjøre en jevn og høy 
markedsføring av byen nasjonalt og 
internasjonalt. Det vil slik HIR ser det 
føre til økt reiseaktivitet til området, økt 
antall overnattingsdøgn, og økt 
omsetning for næringslivet.  
 
For de aktive idrettsutøverne kan en 
slik satsing kunne bety at de ikke 
trenger å dra fra regionen for å utvikle 
seg som idrettsutøver. Samlet sett vil 
dette utvikle og profilere Harstad som 
regional motor i Sør-Troms regionen, 
ikke minst ved at idrettsutøvere fra 
hele landet kan satse nasjonalt og 
internasjonalt fra Nord-Norge. 
 
Attraktive anlegg vil bidra til bo-, 
besøks-, og etableringslyst.  
HIR ønsker å bidra til gode 
planprosesser som tar hensyn til 
bomiljø.  
En viktig forutsetning for bolyst er  
tilgang til naturen fra der den enkelte 
bor. Prosjektet har sett på de etablerte 
turstier og løyper, og legger fram 
forslag til oppstart av kommunalt 
planarbeid for et gjennomgående 
løypenett fra Tjeldsund, via Sørvik, 
Kilbotn og Folkeparken, til Kvæfjord.   
 
I prosjektet har vi sett på skolestruktur, 
både for videregående skole og 
grunnskoler.  
 
Vi har holdt oss oppdatert på 
utbygningen og ferdigstillingen av 

”Harstadpakken”, og Hålogalandsveien 
(se forslag til Nasjonal transportplan 
2018-2029) med mulig oppstart 2018-
2019.  
 
HIR ønsker å få etablert samarbeid 
mellom idrettsrådene i regionen. Det 
skal videre være naturlig å se på 
fremtidige idrettsanlegg i forhold til det 
totale anleggsbehovet i våre 
nabokommuner og i regionen for øvrig. 
  
Det er naturlig at Sør-Tromsregionen 
skal gå sammen om å bygge regions-
anlegg. Sør-Troms regionråd vil være 
en naturlig samarbeidspartner i det 
videre arbeidet.  
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Konklusjon 
 
1. Prioritet  
 
Starte arbeidet med et ishallanlegg på 
Kanebogen stadion, med basis 
turnhall, integrert gymnastikk-, 
motorikk-, og kampsportanlegg,  
tilpasset alle brukergrupper. Anlegget 
skal ferdigstilles innen 3-5 år. 

 
2. Prioritet  
 
Starte arbeidet med en temaplan for 
turvei, løyper og stier. Utvikle og 
tilrettelegge et sammenhengende 
nettverk av løyper i Harstadmarka, 
tilpasset alle brukergrupper. Planen 
skal prioritere prosjekter som skal 
igangsettes, og ferdigstilles innen 5 år.  

 
3. Prioritet 
  
Utarbeide en utviklingsplan for Kilbotn 
skistadion, som hovedarena for 
konkurranseidrett og skiaktiviteter 
tilpasset alle brukergrupper. Planen 
skal være ferdigstilt i løpet av 2018.  
 
Planen skal inneholde tiltak og 
prosjekter som sikrer Kilbotn 
skistadion sin posisjon, som et 
internasjonalt, nasjonalt, regionalt og 
lokalt foretrukket skianlegg og som kan 
få standarder på anlegget som 
muliggjør internasjonale 
arrangementer. 

 
4. Prioritet  
 
Starte utredningen av en fremtidig 
Stangnes idrettspark med flerbrukshall 
for innendørs ballidretter, innendørs 
friidrettsaktiviteter, tilpasset alle 
brukergrupper.  Utredningen bør være 
gjennomført innen 2023. Må sees i 
sammenheng med prioritet 5. 

 
 

5. Prioritet 
 
Starte utredningen av en fremtidig 
revitalisering og bruk av Harstad 
stadionområde, tilpasset alle 
brukergrupper. Gjennomføre 
egnethetsvurdering av alle anlegg på 
området. Planlegge for en bedre 
utnyttelse av området i et fremtidsrettet 
perspektiv. Utredningen bør være 
gjennomført innen 2023. Må sees i 
sammenheng med prioritet 4. 
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Hovedområder Idrettsbyen 
Harstad, H1-H7 
 
H1 
 
Etablere ressursgruppe 

Ressursgruppen ble etablert i løpet av 
april-mai 2016. 

Harstadregionens næringsforening og 
Norges arktiske studentsamskipnad 
ble forespurt om deltakelse. Det ble 
vurdert å invitere Troms 
Fylkeskommune inn i gruppen. Ble 
vurdert som mindre viktig i denne 
fasen. Troms Fylkeskommune bør 
være med i hovedprosjektet.  

Det har vært gjennomført 5 møter med 
prosjektledelsen og ressursgruppen.  

Prosjektledelsen har orientert om 
gjennomførte hovedaktiviteter, ulike 
funn, samt fokus videre i de ulike 
periodene i henhold til prosjektplan. 
Gruppen har støttet planlagte 
aktiviteter, samt tatt orienteringene til 
etterretning. Ledelsen har orientert om 
økonomi, og inngåelse av avtale med 
ekstern produsent. Ressursgruppen 
har støttet prosjektledelsen i planlagt 
ressursbruk. Ressursgruppen ønsket 
fokus på finansieringen av 
hovedprosjektet. Gruppen anbefalte 
kontakt med aktuelle særforbund som 
et av flere tiltak for å sikre finansiering.  
Ressursgruppen har tatt 
prosjektledelsens anbefalte 
prioriteringer for anleggsutvikling til 
etterretning. 

Ressursgruppen har gitt følgende 
tilbakemeldinger underveis: 

Gruppen er enig i effektmålene som er 
beskrevet i forprosjektet. De ønsket 
inn et nytt effektmål; ”bolyst og 
omdømmebygging”. Dette ble 

innarbeidet som punkt 7 i effekt-
målene. Gruppen støttet at 
interessentanalyse burde 
gjennomføres. Ressursgruppen 
anbefalte å snakke med klubbene om 
klubbutvikling, strategiplan og 
virksomhetsplan. Profesjonalitet må 
forankres i idrettens arrangement, 
konkurranser og samlinger i Harstad, 
er gruppen enige i. Tidsriktige 
idrettsanlegg kommer også herunder. 
Ressursgruppen er enig med 
prosjektledelsen at det er viktig å få 
med fotballens felles behov, ut over 
enkeltprosjekter.  
 
Ut over prosjektledelsens plan for 
møter med aktuelle næringslivsaktører 
anbefalte ressursgruppen 
prosjektledelsen å ta kontakt med 
Hålogaland Olje & Energi, og Harstad 
Skipsindustri for å orientere om 
Idrettsbyen Harstad. Ressursgruppen 
har vært døråpner for kontakt med 
Norges arktiske studentsamskipnad.  

H2 

 
Kartlegge og beskrive allerede 
pågående anleggsprosjekter.  

IF Kilkameratene  

Privat anlegg, 7er fotballhall i Kilbotn, 
på eksisterende kunstgressbane. 
Planarbeidet er ikke ferdig på 
nåværende tidspunkt. Dette jobbes det 
sammen med Harstad kommune om. 
Anlegget er idrettsfunksjonelt 
forhåndsgodkjent. Det legges inn 
søknad om spillemidler. Plan fremlagt 
for Harstad idrettsråd. 

FK Landsås  

Privat anlegg, 7er fotballhall. 
Planarbeidet er ikke ferdig på 
nåværende tidspunkt. Anlegget er 
tidligere idrettsfunksjonelt 
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forhåndsgodkjent. Denne 
godkjenningen må fornyes. Plan 
fremlagt for Harstad idrettsråd.  

Siste: HIR ble invitert i møte med FK 
Landsås, 13.mars. Styreleder med 
flere forteller at klubben vil vurdere en 
flerbrukshall/ storhall for fotball, og 
andre idretter. De ønsker HIR med i 
dette arbeidet videre. Klubben ble gjort 
kjent med at tidsfrist for å legge frem 
nye ideer for fremlegging i 2017 gikk ut 
8.mars, og at denne ideen må 
behandles i 2018. Partene er enige i å 
arbeide videre med ideen.  

Sandtorg UIL  

Utvidelse av skiløype. Ikke lagt frem 
konkret plan for Harstad idrettsråd. 

Hinnøy Golfklubb   

Privat anlegg,18 hulls golfbane, 
Idrettsfunksjonell 
forhåndsgodkjenning. Planarbeidet har 
vært til vurdering hos Fylkesmannen 
og departement, men ble ikke 
godkjent. Det jobbes nå med 
justeringer på beliggenheten. Planen 
er fremlagt til Harstad idrettsråd.  

Harstad Cykleklubb, HCK  

Privat anlegg, Blåbærhaugen 
Sykkelpark. Planarbeidet pågår. 
Rekkefølgekrav fra Harstad kommune. 
Krav om at HCK med egne midler må 
anlegge fortau på vei til anlegget. 
Dette bestrider HCK. Det jobbes for å 
finne løsninger sammen med Harstad 
kommune. Planen er fremlagt til 
Harstad idrettsråd. 

Harstad Alpinklubb  

Privat anlegg, videreutvikling av 
anlegget – ikke spesifisert ut over at 
det er behov for 
snøproduksjonsanlegg og barnetrekk. 

Ikke lagt frem konkret plan for Harstad 
idrettsråd. 

Harstad Kommune  

Det er generelt sett en stor utfordring å 
presentere gode anlegg for idrett og 
friluftsliv. Dette omfatter både bygging 
av nødvendige anlegg til en 
akseptabel kvalitet og ikke minst 
forestå nødvendig drift og vedlikehold 
av disse.  
Det er de siste årene brukt en del 
ressurser knyttet til bygging og 
opprusting av flere idrettsanlegg i 
kommunen. Det er imidlertid flere store 
utfordringer både knyttet til vedlikehold 
av bestående anlegg, men også behov 
for nye anlegg. Det kan i den 
sammenheng nevnes blant annet: 
Lager, møterom og uteområder ved 
Stangnes idrettspark  
Vedlikeholdstiltak ved Landsåshallen 
og Harstadhallen  
Nytt skøyteanlegg på Kanebogen 
(kombinert med kunstgress for 
sommerbruk)  
Rehabilitering av Fjellveien i 
Folkeparken VIRKSOMHETSPLAN 
2017-2020 s.122  

A. Kommunalt anlegg, 
vedlikeholdstiltak 
Landsåshallen. Ligger inne med 
spillemiddelsøknad.  

B. Kommunalt anlegg, lysanlegg 
Harstad stadion.  

C. Kommunal grunn, lysanlegg 
Kanebogen stadion.  

D. Stangneshallen AS, Lager, 
treningsareal og 
aktivitetsapparat utendørs. Plan 
fremlagt for Harstad idrettsråd.  
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Harstad Rytterklubb  

Privat anlegg, treningsbane i 
samarbeid med Totonor Harstad. Har 
lagt frem en plan for Harstad 
idrettsråd. 

Harstad Pistolklubb  

Privat anlegg, innendørsanlegg , kan 
være interessert i samlokalisering. Ikke 
lagt frem konkret plan for Harstad 
idrettsråd. 

Norsk Motorklubb Harstad  

Privat anlegg. Klubben har nylig 
renovert og utvidet MX banen. 
Klubben har planer om videre 
anleggsutvikling. Ikke lagt frem konkret 
plan for Harstad idrettsråd.  

Harstad Skilag  

Privat anlegg, Oppgradering av 
Kveldteigen, endel er gjennomført 
allerede. Ikke lagt frem konkret plan for 
Harstad idrettsråd. 

Lia Brage håndball   

Foreslår idrettshall på Hagan, sambruk 
med skoler, SFO, barnehager og 
idrettslag. Harstad idrettsråd mottok 
ideinnspillet på e-post, ikke deltatt på 
aktiviteter i Idrettsbyen Harstad. Ikke 
lagt frem konkret plan for Harstad 
idrettsråd. 

Stangnes idrettspark, IK Hind og 
Troms friidrettskrets 

Kommunalt flerbruksanlegg, 
innendørsidretter og friidrettsbane, 
skal kunne arrangere NM og 
Barentskamper i anlegget. Planen er 
fremlagt til Harstad idrettsråd. Innspill 
fra Troms Friidrettskrets mottatt.  

 

Harstad Skøyteklubb 

Kommunalt flerbruksanlegg for is-
idretter. Planen er fremlagt til Harstad 
idrettsråd. 

Harstad Turnforening 

Turnhall, basishall, knyttet til 
kommunalt flerbruksanlegg. 
Forprosjekt gjennomført, og fremlagt til 
Harstad idrettsråd.  

H3 
 
Kartlegging av interessenter 
Dette er interessenter som er svært 
viktige både i en videre kommunal plan 
og anleggsprosess. Høringer og 
innspill vil ivaretas i den kommunale 
planprosessen. 

Harstad idrettsråd har vært i dialog 
med interessentene i ulik grad og i 
ulike faser av dette prosjektet.  

Interessenter: 
 
Idrettslagene i Harstad kommune (NIF 
medlemmer) 
Bedriftsidretten 
Harstad Kommune 
Troms Fylkeskommune 
Troms Idrettskrets 
Særkretser 
Harstadregionens næringsforening 
Næringslivet for øvrig 
Kvæfjord og Skånland idrettsråd 
Midtre Hålogaland friluftsråd 
Reiselivsaktører, Visit Harstad 
 
H4 
 
Sørge for en samordnet prosess 
sammen med Harstad kommune  
Lovnorm for idrettsråd: 
Idrettsrådet skal arbeide for best 
mulige forhold for idretten i 
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kommunen. Idrettsrådet skal være en 
arena for samarbeid mellom lagene, 
mellom lagene og de kommunale 
myndigheter og mellom lagene og 
idrettskretsen. 
Alle saker som er av felles interesse 
for idretten skal sendes til kommunen 
gjennom idrettsrådet. 

HIR skal foreta prioriteringer på vegne 
av idrettslagene. 

Harstad idrettsråd strategi har vært å 
styrke alliansen mellom kommunen og 
idrettsrådet. HIR inviterte ordfører, 
rådmann og ansatte ved park og idrett 
til  dialogmøte 20.janaur 2016. HIR 
orienterte om forprosjektet, status og 
planlagt innhold. HIR orienterte om 
behovet for prosjektmidler.  

Harstad kommune orienterte om 
kommunens samarbeid med idretten, 
områder og omfang. Park og 
idrettsrådgiver la frem en oversikt over 
bygging og fornying av kommunale 
idrettsanlegg de siste årene, samlet 
sum ca. 131 mill. 

• Bygging av friidrettsanlegg 
Stangnes, ca 35,8 mill 

• Fornying av kunstgress 
Hålogalandshallen, ca 0,9 mill.  

• Fornying av halldekke i 
Landsåshallen, 0,5 mill. 

• Varme- og ventilasjonsanlegg i 
Landsåshallen, ca 1,0 mill. 

• Oppbygging av Stangneshallen 
etter brann, ca 20,0 mill (i år 
2010)  

• Tribuneanlegg i Stangneshallen 
mv, ca 1,0 mill. 

• Fornying i Harstadhallen 
halldekke, skillevegger, tekniske 
anlegg mv, ca 0,8 mill. 

• Oppgradering av tribuneanlegg 
Harstad stadion, ca 1,1 mill. og 
ca 0,3 mill. i sponsing av stoler 
mv 

• Bygging av Seljestadhallen, ca 
61,5 mill.  

• Fornying av kunstgress Harstad 
stadion, ca 2,8 mill. 

• Diverse ballbinger ved skoler, 
ca 2,0 mill.   

• Løypemaskin til Folkeparken, 
ca 2,0 mill. 

• Toalettbygg Folkeparken, ca 1,6 
mill.   

Kommunen mener at idretten i Harstad 
har god anleggsdekning, men mangler 
de store kostnadskrevende anleggene.  

Det var enighet mellom partene at 
Harstad kommune skulle ha deltaker i 
ressursgruppen til ”Idrettsbyen 
Harstad” 

Harstad kommune har vært svært 
imøtekommende, og har bidratt aktivt 
for å få på plass en samarbeidsavtale 
mellom partene. Samarbeidsavtalen 
ble lagt fram for HIR årsmøte i 2016. 
Årsmøtet vedtok avtalen. Det 
gjennomarbeidede utkastet til avtale 
ble så lagt frem for kommunestyret, 
hvor den ble vedtatt i juni 2016. 
Signering av samarbeidsavtalen ble 
gjennomført 12.september 2016. 

H5 
 
Definere de ulike stadier i 
anleggsutviklingen.  
Se H2, samt konklusjon med 
begrunnelse. 

H6 
 
Arrangere møteplasser  

Se vedlegg, aktivitetskalender med 
oversikt2 

																																																								
2 Aktivitetskalender møteoversikt 
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H7 
 
Kartlegge ulike 
lokaliseringsalternativer for 
idrettsanlegg, samt gjennomføre en 
egnethetsvurdering av disse  
 
Prosjektledelsen har i møte med 
Harstad kommune, areal og 
byggesaksenheten, fått en orientering 
om areal satt av til idrett. Denne 
gjennomgangen viste at det er 
begrensede arealer satt av til 
idrettsformål. 
 
HIR synes at det er urovekkende at 
idretten ikke har jobbet sammen med 
Harstad kommune for å få satt av mer 
areal til fremtidige idrettsanlegg.  
 
Private aktører har jobbet, og jobber 
med, å regulere inn tomter for 
fremtidige idrettsanlegg.  
I møte med Langmoan handels og 
næringspark uttrykker de ønsker om 
samarbeid med idretten. De jobber 
med plan for regulering av areal til 
idrett. Idretten har ingen planer så 
langt for disse områdene, foruten 
løypenett mot Kvæfjord, så langt 
prosjektledelsen har fått innsikt i.  
 
Selv om det ikke foreligger konkrete 
planer fra idretten, bør Harstad 
kommune og Harstad idrettsråd 
samarbeide med Langmoan handels- 
og næringspark. 
 
Mulighetsbildet som ligger i 
samarbeide med Kvæfjord kommune 
bør belyses og vurderes i årene som 
kommer.  
 
I møte med Nordlysparken fikk vi vist 
den godkjente reguleringsplan for 
området. Nordlysparken Arena 
(arbeidsnavn) er ikke meldt inn som 
ønsket flerbruksanlegg fra de fire 

fotballklubbene som har innbetalt 
kapital for videre utredning.  
Harstad kommune utredet og 
gjennomført et forprosjekt for storhall i 
Harstadregionen i 2011.  
Prosjektgruppen anbefalte at en 
lokalisering i næringsområdet på 
Nordvikmyra ser ut til å være den mest 
gunstige for realisering av en stor 
flerbrukshall for Harstad. Det ble 
estimert en kostnad på 210 mill. for 
hallen. 3  
 
Selv om Nordlysparken nå ikke nevnes 
av idretten som aktuell lokalisering på 
foreslåtte anlegg vil Harstad idrettsråd 
understreke at det er både 
fremtidsrettet og positivt at private 
aktører har tatt, og tar ansvar, for areal 
til fremtidige idrettsanlegg.  
 
Oppsummert kan en si at 
Nordlysparken og Langmoan handels 
og næringspark ligger i hver sin ende 
av Harstad. I lys av både 
interkommunalt og regionalt samarbeid 
kan vi ikke se bort fra av at det på sikt 
være aktuelle lokaliseringer av større 
idrettsanlegg eller idrettsparker. Det 
bør nevnes at Lia Brage Håndball sier 
at det må vurderes å legge 
idrettsanlegg til Hagan, og Sørvikmark 
IL sier at det bør legges idrettsanlegg 
til Sørvik. 
 
Det er restareal for idrettslige formål 
på Stangnes ved Stangneshallen, ved 
Landsåshallen, på Harstad stadion, på 
Kanebogen stadion, og i 
Blåbærhaugen.  
 
Prosjektet har ikke utført en grundig 
egnethetsvurdering av lokasjoner for 
de innkomne anleggsplaner, dette må 
gjennomføres i neste fase. Viser 
videre til de ulike utredninger som er 
gjort tidligere 

																																																								
3 Rapport Harstad kommune 2011 ”Stor 
flerbrukshall for regionen”  
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Vi er orientert om at det jobbes med 
reguleringer for Landsås FK 7er 
fotballhall. IF Kilkam har ikke fått 
godkjent sin plassering av sin 
planlagte 7er fotballhall, det jobbes 
videre med tilpasninger.  

Det jobbes med regulering av tilkjørsel 
til HCK Blåbærhaugen sykkelpark. 

Hinnøy Golfklubb vurderer endringer i 
plasseringen til 18 hulls golfanlegg i 
Sørvik som en konsekvens av 
Fylkesmannen i Troms og 
departementets innsigelser og nei til 
ønsket plassering. Golfklubben ønsker 
at anlegget skal inn i den kommunale 
arealplanen før de jobber videre med 
sine planer. Dette jobbes det med å få 
til i disse dager.  

Det må videre være en naturlig 
målsetning at Harstad kommune 
sammen med Harstad idrettsråd 
starter arbeidet med å sikre fremtidige 
kommunale anlegg gunstige tomter og 
areal. 
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Konklusjon med 
begrunnelse 
 
1. 
Starte arbeidet med et ishallanlegg 
på Kanebogen stadion, med basis 
turnhall, integrert gymnastikk-, 
motorikk-, og kampsportanlegg,  
tilpasset alle brukergrupper. 
Anlegget skal ferdigstilles innen 3-5 
år. 
 
Idrettsrådet anbefaler idretten i 
Harstad å stå sammen om å fremme 
forslag om at Harstad kommune skal 
bygge en ishall, med basis turnhall, og 
gymnastikk-, motorikk-, og 
kampsportanlegg på Kanebogen 
stadion.  
 
Harstad og Nord-Norge trenger et 
moderne isanlegg.  
 
Kanebogen stadion 
 
I 2006 vedtok Harstad kommune å 
etablere friidrettsanlegg på Stangnes. 
Dette ble vurdert som et første steg for 
å på sikt kunne etablere kunstisbane 
på Kanebogen stadion. Dette anlegget 
har vært inne i Harstad kommune sin 
virksomhetsplan i lang tid. 
 
Kanebogen stadion har de siste årene 
ikke fungert som et tidsriktig og godt 
tilbud for verken den organiserte eller 
uorganiserte idretten. 
Klimautfordringer de senere årene 
med milde vintre har gjort det svært 
krevende å få til stabil is. Naturisen har 
ikke hatt de kvaliteter som kreves for å 
sikre forutsigbare og kontinuerlige 
gode trenings- og aktivitetsvilkår, selv 
etter et massivt arbeid av Harstad 
kommune og ikke minst ildsjeler som 
har lagt ned utallige frivillige 
arbeidstimer for å legge is. 
 

Det har ikke vært anledning å etablere 
nye is-idretter på Kanebogen stadion, 
som ishockey eller bandy av samme 
årsak.  
 
Harstads befolkning, og alle 
besøkende, skal kunne drive følgende 
organiserte og egenorganiserte 
treninger og aktiviteter: hurtigløp 
skøyter med 400 meters bane, 
ishockey, bandy, curling, kjelkehockey, 
kunstløp, turn, gymnastikk- og 
motorikkaktiviteter, og kampsporter for 
barn, unge og voksne i alle aldre.  
	
Et innendørs isanlegg har is halve 
året, 6-7 mnd.  
Alt etter hvilket underlag isen legges 
på ligger et mulighetsbilde for bruk av 
anlegget uten is. Det må gjøres en 
grundig behovsutredning for å avklare 
dette. Anlegget må ha både 
tribunefasiliteter og multiarena-gulv for 
ulikt bruk, med stor bæreevne, som 
også kan legges direkte på isflaten. 
 
Idrettsanlegget skal spesielt ivareta 
tilrettelegging av aktiviteter for barn og 
voksne med nedsatt funksjonsevne, og 
barn og voksne med psykisk 
utviklingshemming.  
 
Grottebadet ble bygd for hele 
befolkningen i Harstad, ikke for 
Harstad svømmeklubb spesielt. 
Tilgangen til et topp moderne 25 m 
basseng har gitt fantastiske resultater 
for våre aktive svømmere. Harstad 
svømmeklubb setter Harstad på 
idrettskartet, og har arrangert større og 
mindre mesterskap og stevner. 
Harstad Skøyteklubb vil kunne få det 
samme mulighetsbildet som 
svømmeklubben har fått.  
 
Ishall med flerbruk er meldt til 
Idrettsbyen Harstad av Harstad 
skøyteklubb. Harstad turnforening har 
meldt ønske om å knytte seg til et 
flerbruksanlegg. Begge 
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idrettsklubbene står for en tenkning 
som Harstad idrettsråd mener er riktig 
og fremtidsrettet. Idretten i Harstad må 
finne sammen om de beste 
løsningene. Harstad kommune skal 
etablere anlegg for flerbruk som skal 
være tidsriktige og bærekraftige.  
 
Harstad idrettsråd mener at dette 
idrettsanlegget på lik linje med 
Grottebadet er et anlegg for hele 
byens befolkning og regionen for øvrig. 
 
I tillegg må kommunen se på 
fellesløsninger og flerbruksmuligheter 
hvor kultur-, utdannings- og 
næringsaktører er definert.  
 
Interkommunal og regional 
anleggsutvikling 

 
Sør–Troms regionen, med 7 
kommuner, har ikke innendørsanlegg 
for isidretter, eller turnanlegg med 
permanent plassering av utstyr. 
Harstad idrettsråd anbefaler Harstad 
kommune å få til et regionalt 
samarbeid om et slike anlegg.  
 
Anleggsutvikling er krevende både 
arealmessig og økonomisk, derfor er 
regionalt samarbeid om bygging av 
større idrettsanlegg viktig. Dette vil 
utløse større andel av spillemidlene, 
og derav bedre økonomi. 
 
Det er viktig at to eller flere kommuner 
går sammen om anleggsutvikling der 
forholdene ligger til rette for det. I en 
tid med diskusjoner om 
kommunesammenslåing og større 
regioner er det viktig at også idretten 
følger med på utviklingen. Idretten bør 
uansett fremtidig kommune- og 
regionstruktur tenke at 
idrettssamarbeid har ingen grenser. 
Idrettsanlegget skal brukes av 
befolkningen i Harstad, 
nabokommunene, og hele Nord-Norge 
til organisert og egenorganisert idrett. I 

tillegg skal anlegget være utrustet og 
dimensjonert slik at det også kunne 
brukes i nasjonal og internasjonal 
sammenheng. Et eksempel her vil 
være Barentssamarbeidet. 
 
Barentsregionen i de nordlige delene 
av Norge, Sverige, Finland og 
Russland er hjemsted for over seks 
millioner mennesker. Hvert år 
gjennomføres her Barents Games, der 
deltakere i over 30 ulike idretter gjør 
opp om medaljene. Annethvert år er 
det Barents Summer Games og 
annethvert år Barents Winter Games. 
Lekene er åpne for deltakere i alderen 
16–24 år.  
 
Sentralt plassert, midt i Nord-Norge, vil 
vår region være aktuell for Barents 
Games når våre anlegg og fasiliteter er 
rustet for et slikt arrangement. Videre 
må det være politisk vilje og god 
kommunal tilrettelegging for at en 
region skal kunne trekke til seg større 
arrangementer.  
Harstad idrettsråd mener at det vil 
være naturlig å søke om Barents 
Winter Games når det nye isanlegget 
står ferdig. 
 
Større arrangementer gir 
kompetanseheving som arrangør, og 
samarbeid om arrangement mellom 
ulike idrettslag gir enda mer 
kompetanse.  
Et godt eksempel er IF Kilkameratene 
og Medkila skilag sitt 
arrangementssamarbeid de siste 
årene.  
 
 
Anlegget skal være med på å forsterke 
bolyst og etableringslyst. 
Idrettsanlegget på Kanebogen stadion 
skal ha de riktige fasilitetene og 
aktivitetene som gjør at vi får flere 
turister og besøkende til Harstad, hele 
året.  
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Sammen med Grottebadet og 
eksempelvis Sams Lekeland vil 
anlegget kunne trekke barnefamilier 
fra både Lofoten & Vesterålen, Tromsø 
og Midt-Troms. 
Den nye Hålogalandsveien vil knytte 
regionen tettere sammen og redusere 
reisetiden betraktelig. Spesielt 
strekningen Sortland – Harstad, hvor 
kjøretiden reduseres fra ca. 1 t 40 min 
til i underkant av en time. 
 
Anlegget skal videre være nærings- og 
kulturlivet i Harstadregionen sin nye 
storstue. Dette skal komplimentere det 
eksisterende tilbudet med å kunne 
arrangere enda større konserter, 
kongresser/ konferanser, messer og 
utstillinger.  
 
Kommunal anleggsutvikling  
 
Idrettsanlegg bør i hovedsak eies og 
drives av kommunen. Dette vil sikre en 
overordnet tenkning i forhold til drift, 
areal, mangfold og tilgjengelighet. 
Samarbeidspartnere vil være 
særforbund, idrettskrets, idrettsrådet, 
idrettslagene og andre aktører. 
Harstad kommune bygde det siste 
større anlegget, Seljestadhallen i 
2012. 
 
Harstadidretten har i mange år tatt et 
stort ansvar for bygging av nye anlegg. 
Private anlegg er ofte svært krevende 
å drifte for idrettslagene.  
Harstad idrettsråd ser gjennom 
”Idrettsbyen Harstad” at det fortsatt er 
et stort engasjement i idrettslagene for 
å bygge nye privat anlegg.  
 
”Idrettsbyen Harstad” har lagt til rette 
for en koordinert prosess som skal 
sikre oppstart av arbeider med å 
etablere en overordnet plan for 
utvikling av idrettsanlegg i Harstad 
kommune. Idrettens prioriteringer tar 
for seg den kommunale 
anleggsutviklingen. 

Anleggsutviklingen må preges av 
helhetstenkning. Tiden bør være over 
for ensidig planlegging av separate 
anlegg for særidretter. Nærmiljøanlegg 
må og skal etableres i nærområdene 
der folk bor. Flerbruksanlegg, gjerne 
større anlegg som idrettsparker, hvor 
det finnes muligheter for mange 
idretter og aktiviteter må være selvsagt 
i enhver planlegging av idrettsanlegg i 
fremtiden. 
 
Bærekraftig anlegg 
 
Alle idrettsanlegg som bygges for 
fremtiden må være bærekraftig mht. 
drift, økonomi, og tilfredsstille 
miljømessige krav.  
Kostnadskrevende idrettsanlegg som 
den planlagte ishallen med turn, 
gymnastikk, motorikk og 
kampsportanlegg vil kreve kommunale 
investeringer og driftsmidler.  
 
Departement, fylkeskommunen, 
regionen, kommunen, næringslivet, 
Norges idrettsforbund/ 
spillemiddelordningen, særkretser, og 
bedriftsidretten kan være med på 
spleiselaget slik at utgiftene fordeler 
seg på flere aktører. 
 
Harstad kommune har kunnskaper fra 
bygging og drift av Grottebadet som 
kan være svært nyttige gjennom 
prosjektering, utførelse og drift av den 
planlagte ishallen med turn, 
gymnastikk, motorikk og 
kampsportanlegg.  
 
Harstad idrettsråd anbefaler at det 
brukes følgende prosjektmodell fra 
godeidrettsanlegg.no (neste side)4 
 
 

																																																								
4 Prosjektmodellen GIA 
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Grunnskole 

 
Lovfesting av 60 minutter daglig fysisk 
aktivitet for alle elever innebærer også 
å stille ressurser tilgjengelig for å 
aktivisere personer med nedsatt 
funksjonsevne. (Statlig idrettspolitikk 
inn i en ny tid. Strategiutvalget for 
idrett, 2016) 
 
Læreplanen for grunnskolen sier at 
elevene skal praktisere skøyter der det 
er lagt til rette for det. Utvikling av 
motorikk står sterkt i læreplanen. 
Videre legger læreplanen for 
ungdomsskole og videregående skole 
til rette for ulike idrettslige aktiviteter, 
herunder også isidretter, turn, 
gymnastikk og kampsporter. 
 
HIR anbefaler at alle kommunene i 
Sør-Troms regionråd nå ser en unik 
mulighet til å gi alle barn og unge i 
grunnskolen spesielt tilgang på is- og 
turnaktiviteter i dette unike 
idrettsanlegget.  
 
Større satsing på fysisk fostring og 
aktivitet både i skoletiden, SFO, og på 
fritiden for barn og unge gjør at nye 
idrettsanlegg bør etableres der ungene 

bor, og går på skole. Felles 
infrastruktur med eksisterende 
idrettsanlegg, barnehager, skoler og 
SFO er viktige forutsetninger for gode 
driftsformer og bærekraftige anlegg.  
 
I Harstad kommune er 
idrettsanleggene godt spredt i de ulike 
bydelene. Det er bygd nærmiljøanlegg 
og gymsaler knyttet til skoleområdene. 
Områdene sentrum, Seljestad, 
Kanebogen og Stangnes har høyest 
tetthet av idrettsanlegg.  
 
Idrettsrådet mener det er viktig at man 
bygger idrettsanlegg der flest mulig 
kan bruke dem, og der kollektiv 
kommunikasjon er lett tilgjengelig inn 
til anleggene fra alle skoler i 
kommunen og nabokommuner.  
 
HIR er fornøyd med at våre politikere 
ønsker å ferdigstille Harstadpakken 
med gang- og sykkelstier. Disse vil 
sikre gående og syklende inn til våre 
skoler og idrettsanlegg. Sikre gang- og 
sykkelstier bør føre til at færre barn og 
voksne bruker privatbil for å komme til 
skole og til trening.  
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Videregående skole 
 

Idrettsrådet har orientert Troms 
Fylkeskommune om de anleggsplaner 
som vi jobber med. HIR ønsker at 
Troms Fylkeskommune skal bidra 
økonomisk til byggingen av et 
regionsanlegg for isidretter. Vi ønsker 
videre at Troms Fylkeskommune skal 
leie treningstid i anlegget for alle de 
videregående skolene.  
 
Troms Fylkeskommune driver i dag tre 
videregående skoler i Harstad og 
Kvæfjord. Det planlegges nå nybygg 
som skal erstatte disse skolene.  
Det er viktig at det nye idrettsanlegget 
etableres nært ny skole. Dette bør 
Harstad kommune, Troms 
Fylkeskommune og HIR jobbe med 
videre. Sambruk av fasilitetene vil 
forsterke anleggets bærekraft.  
 
 
Inkludering i idretten 
 
I dag opplever mange barn og unge at 
de ikke finner sin naturlige plass i den 
organiserte idretten. Det er mange, og 
sammensatte årsaker til dette. Noen 
kommer fra lavinntektsfamilier, flere fra 
familier med innvandrerbakgrunn enn 
etnisk norske. Andre finner ikke 
aktivitetene attraktive eller tilgjengelige 
nok, de synes ikke tilbudene gode nok, 
noen synes terskelen for å være med 
er for høy, andre igjen har andre 
interesser. Idretten kan også oppleves 
med kulturelle barrierer, for eksempel 
kan krav til særskilt bekledning virke 
ekskluderende. Det er spesielt 
utfordrende å se at mange unge jenter 
med innvandrerbakgrunn ikke er 
medlemmer i idrettslag 
 
Barn og unge med 
innvandrerbakgrunn, og deres foreldre, 
skal være en naturlig del av idretten, 
alle skal finne sitt aktivitetstilbud og sin 
plass. Idretten ønsker å profilerer seg 

som en god arena for integrering, 
uansett bakgrunn, i det norske 
samfunnet. 
 
”Idrettsbyen Harstad” har kartlagt og 
redegjort for de ulike 
integreringsaktivitetene som 
idrettslagene har gjennomført. Barn og 
unge trener oftest der de bor. De 
sentrumsnære bydelene har flest barn 
og unge med innvandrerbakgrunn. Vi 
ser at spesielt Harstad idrettslag 
fremstår som mangeårig 
integreringsklubb. 
 

 
De idrettene som det legges opp til i 
det nye flerbruksanlegget skal være 
attraktive for barn og unge med 
innvandrerbakgrunn, det skal være 
enkelt å starte opp.  
Harstad kommune gjennom Harstad 
idrettsråd skal fortsatt fokusere på 
inkluderingsaktiviteter i idretten 
gjennom støtte til ulike 
inkluderingsprosjekter. Parallelt med 
dette ønsker vi å forstå inkludering i 
idretten som fenomen med en bredest 
mulig tilnærming.  
 
Til dette arbeidet trenger idrettsrådet 
Harstad kommune, idretten, NAV og 
andre frivillige organisasjoner med på 
laget for å finne de beste løsningene.  
 
”Idrettsbyen Harstad” har beskrevet 
hvilke idrettslag som driver ulike 
inkluderingsprosjekter. Vi ønsker, i 
tillegg til gode tiltak i idrettslagene, 
spesielt å fremheve de ulike personlige 
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engasjementene som legges ned i 
form av frivillighet.  
 
Takk til alle de som påtar seg den 
ekstra innsatsen det kan være å legge 
til rette for at andres barn skal kunne 
komme seg til og fra både trening og 
kamper. Vi må fortsette å være  
inkluderende, i alle ledd, det skal være 
”Idrettsglede for alle”.  
 
Barn, unge og voksne med nedsatt 
funksjonsevne 

 
Idrettens visjon, ”idrettsglede for alle”, 
må prege det kommunale planarbeidet 
for anleggsutvikling. Barn, unge og 
voksne med nedsatt funksjonsevne, 
eller med psykisk utviklingshemming 
skal kunne finne sin idrett og sine 
aktiviteter.  
 
Rammevilkårene som gjør det mulig 
for personer med nedsatt 
funksjonsevne å drive idrett og fysisk 
aktivitet bør styrkes. Dette gjelder 
særlig ledsager-, assistent-, transport- 
og tolkeordninger som også 
tilfredsstiller idrettens og utøverens 
deltakelse uavhengig av om utøveren 
er aktiv hjemme eller i utlandet. (Statlig 
idrettspolitikk inn i en ny tid. 
Strategiutvalget for idrett, 2016) 
	 
Harstad idrettsråd mener at tiden er 
inne for at spesielt denne gruppen må 
tilgodesees i anleggsplanen. I samtaler 
med idrettslagene ser vi at de fleste 
idrettslagene ikke har tilrettelagte 
aktiviteter for denne brukergruppen.  
 
Harstad idrettslag, med Harstad 
Tigers, og Harstad håndballklubb sitt 
tilbud om håndball for personer med 
ulike utviklingsforstyrrelser og 
utviklingshemminger er de eneste 
idrettsrådet har klart å kartlegge av 
tilpassede aktiviteter. Dette er 
fortrinnsvis tilbud for unge voksne.  
 

Idrettsrådet undrer seg over hvor barn 
og unge med disse utfordringene er.  
 
Vi kjenner videre til at det har vært gitt 
tilbud om assistert alpinkjøring i Sollia. 
Andre idrettsklubber kan ha personer i 
sine ordinære tilbud, både med og 
uten spesiell tilrettelegging, uten at 
dette er fanget opp i ”Idrettsbyen 
Harstad”.  
 
Anleggene må utformes slik at det tas 
hensyn til denne gruppen i både 
tilgjengelighet og egnethet. Idretten i 
Harstad med sine særkretser har 
absolutt et potensiale for å forbedre 
tilbudet for idrettsopplevelser for alle, 
uansett forutsetning. 
 
Idrettene i et isanlegg vil kunne tilby 
tilrettelagte aktiviteter, både for lag og 
individuelle idretter. Turn, gymnastikk 
og motorikkanlegget skal utformes 
sånn at alle skal kunne finne et tilbud 
for aktiviteter og sosialt samvær. 
Motorikkanlegget bør i tillegg ha 
sanserom for bevegelse, berøring, lyd- 
og lysopplevelser. 
 
Breddeidrett 
 
Idrettsrådet mener det er riktig og 
viktig at kommunen satser på å utvikle 
gode og tidsriktige idrettsanlegg for 
barn og unge. Breddeidretten skal 
favne de fleste mennesker hvor 
folkehelseperspektivet er av 
avgjørende betydning. Breddeidretten 
som er tuftet på frivillighet er selve 
motoren i å tilrettelegge for gode 
oppvekstsvilkår for barn og unge. 
Arenaer der breddeidretten får utfolde 
seg skaper gode relasjoner mellom 
mennesker. Aktivitet er bra for 
utviklingen av helsen for hele 
befolkningen. Mangfoldet av idretter 
skal dekke behovene for de fleste som 
vil drive med idretts-relaterte 
aktiviteter. Breddeidrettens vilkår og 
vekst skal styrkes gjennom bygging av 
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det nye flerbruksanlegget. Anlegget 
skal inspirere til etableringer av mange 
nye idretter og aktiviteter tilpasset alle. 
 
Toppidrett 
 
Toppidretten er et resultat av god 
basistrening og god utvikling av barn 
og unge i gode anlegg. Harstad 
idrettsråd ønsker at talentene skal få 
muligheter for å bli god i sin idrett i 
denne regionen, og bli god her 
istedenfor å måtte flytte sørover i tidlig 
alder for å kunne utvikle seg i sin 
idrett. Selvsagt vil det være en 
kombinasjon av at idrettsungdom 
bruker lokale anlegg i en viss periode 
for så å søke større utfordringer i 
andre deler av landet i en annen 
periode. For at kommunen skal legge 
til rette for toppsatsning så må anlegg 
bygges for breddeidretten og samtidig 
tilpasses de krav som stilles fra topp-
idretten.  
Talentutvikling og toppidrett er viktig 
for omdømme til Harstad som en 
attraktiv idrettsby. Barn og unge ser 
ofte opp til toppidrettsutøvere og de er 
gjerne forbilder og inspirasjonskilder 
for barn og unge som ønsker å satse i 
sin idrett. Harstad skal satse på 
breddeidretten, utvikle talentene, og 
legge til rette for toppidretten. 
 
 
Folkehelseperspektivet 

 
Folkehelseloven definerer folkehelse 
som «befolkningens helsetilstand og 
hvordan helsen fordeler seg i en 
befolkning». Med folkehelsearbeid 
forstås samfunnets innsats for å 
påvirke faktorer som direkte eller 
indirekte fremmer befolkningens helse 
og trivsel, forebygger psykisk og 
somatisk sykdom, skade eller lidelse, 
eller som beskytter mot helsetrusler, 
samt arbeid for en jevnere fordeling av 
faktorer som direkte eller indirekte 
påvirker helsen». Idrett, fysisk aktivitet 

og friluftsliv inngår derfor som en del 
av folkehelsearbeidet når disse 
områdene brukes som virkemidler for 
å styrke folkehelsen. (Statlig 
idrettspolitikk inn i en ny tid. 
Strategiutvalget for idrett, 2016) 
	
Staten ønsker at alle, gjennom bruk av 
spillemidler, skal få mulighet til fysisk 
aktivitet og idrett. Idrettsanleggene 
bidrar til enormt mye aktivitet. Harstad 
kommune sammen med Harstad 
idrettsråd må drive en anleggspolitikk 
som best mulig ivaretar behovene for 
organisert idrett, egenorganisert idrett 
samt friluftsliv i hele kommunen. 
		
Det er viktig for folkehelsa at det er 
tilgang på gode og tidsriktige 
idrettsanlegg.  
 
Ishallen med turn, gymnastikk-,  
motorikk og kampsportanlegg vil åpne 
for flere typer aktiviteter og idretter 
som vi ikke har i Harstad i dag. 
Harstad idrettsråd mener at Harstad 
nå skal satse på å få en enda større 
bredde i idrettstilbudet.  
 
Anlegg skal fungere både med 
lavterskeltilbud, og med tilbud for dem 
som ønsker å trene for å konkurrere. 
God, miljøvennlig ny infrastruktur gjør 
tilgangen til anlegget lettere. 
 
 
Bedriftsidretten 

 
Bedriftsidretten i kommunen 
representerer 47 bedriftsidrettslag med 
ca. 2300 medlemmer. Disse benytter 
skoler og idrettshaller til sine 
innendørsaktiviteter. Detter en viktig 
gruppe både i et folkehelseperspektiv 
og forebyggende jobbhelse som det er 
viktig å legge til rette for. 
Bedriftsidretten i Harstad har ikke et 
eget anlegg. Bedriftsidretten sier at de 
får for liten del av de tilgjengelige 
treningsfasiliteter på grunn av for liten 
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kapasitet. De ønsker seg mer halltid 
for de ulike bedriftsidrettene. Harstad 
idrettsråd mener at etablering av 
flerbruksanlegget på Kanebogen 
stadion vil gi bedriftsidretten 
muligheten for å drive nye idretter og 
aktiviteter, samt mer halltid.  
 
Senioraktiviteter 

 
En voksende seniorbefolkning skal 
drive forebyggende og 
helsefremmende aktiviteter i anlegget. 
 
Levealderen øker og pensjonsalderen 
går ned. En 65-åring kan forvente å ha 
15-20 funksjonsfriske år foran seg.  
”Flere år – flere muligheter” handler 
om aktive eldre, ikke om 
omsorgspolitikk.  
Aldersvennlig lokalsamfunn: Mange 
kommuner vil i framtiden få langt flere 
eldre. Kommunene må planlegge og 
utvikle nærmiljøer og lokalsamfunn slik 
at det legger til rette for aktivitet, 
deltakelse og å være selvhjulpen.  
Det skal være enkelt for eldre å bruke 
kollektivtilbud, bruke turstier og 
gangveier, være aktive i nærmiljøet og 
til å delta på kultur- og aktivitetstilbud. 
Allsidig fysisk og psykisk aktivitet er 
viktig for livskvaliteten. (Regjeringen 
mars 2016) 
 
Harstad idrettsråd ser at idretten må 
samarbeide med representanter for 
seniorene for å designe gode 
aldersvennlige aktiviteter i det nye 
idrettsanlegget. Det finnes mange 
spreke eldre som kan benytte seg av 
ulike istilbud, både hurtigløp og curling. 
Kjelker og andre støttefunksjoner kan 
tilpasses personer med ulik 
funksjonstilstand, og det kan legges til 
rette for assistert tilgang til gode 
opplevelser og aktiviteter på is, med 
lav risiko for skader.  
 
Turnflatene, gymnastikk og 
motorikkanlegget vil være særlig 

tilgjengelig for senioraktiviteter, både 
for de som fortsatt har god 
kroppsfunksjon og for dem med 
nedsatte funksjoner.  
 
Sliter en med sykdom og betydelige 
nedsatte funksjoner kan opplevelser i 
det planlagte sanserommet virke 
stimulerende.  
 
Idrettsrådet ønsker videre å 
samarbeide med 
frivillighetskoordinator i Harstad 
kommune, da vi ser at det er 
potensielle muligheter for aktivisering 
og opplevelser tilrettelagt våre eldre.  
 
Et annet viktig mulighetsbilde er at 
flere seniorer involverer seg frivillig i 
idretten, innenfor alle de ulike 
områdene og funksjoner som skal 
besettes. Trenere, løype-, bane- og 
hallmannskap, utstyrs-, vedlikeholds- 
og styrearbeidere, osv.  
 
De fleste som går ut av arbeidslivet 
har mange aktive år igjen. De er 
kapasiteter, har mye kompetanse som 
idretten etterspør. De har erfaring, og 
bør ha tid til involvering. Disse 
personene finnes allerede som viktige 
nøkkelpersoner i idrettslagene i dag.  
 
I Harstad bør vi bli enda flinkere til å 
invitere inn, og gi plass for våre 
seniorer. Vi bør tillate oss å ha 
forventninger til en stadig voksende 
gruppe eldre. 
 
 
Næringslivet 

 
Næringslivet trenger en ny storstue i 
Harstad! HIR oppfordrer alle 
næringsdrivende å støtte arbeidet med 
å bygge isanlegget med turn, 
gymnastikk, motorikk og 
kampsportanlegg. 
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Prosjektet vil trenge økonomisk støtte i 
prosjekt- og byggefase, avtaler om 
fremtidig bruk av anlegget, og 
sponsorstøtte i driftsfasen. Idretten 
skal gi tilbake gode idrettsopplevelser 
for alle, og sunne og trygge 
oppvekstsvilkår for alle våre barn og 
ungdom!  
 
Harstad kommune kan ved å bygge 
det anbefalte anlegget tilby 
næringsaktører tilfredsstillende store 
nok fasiliteter til større arrangement.  
 
Større og flere arrangementer vil sette 
Harstad og regionen på kartet, og gi 
Harstad minst like gode forutsetninger 
som Bodø, Tromsø og Alta.  
 
Idrettsanlegget skal bidra til positive 
ringvirkninger for næringslivet i hele 
regionen. I et slikt perspektiv er det 
viktig med samhandling og 
kommunikasjon med ulike 
næringslivsaktører i planleggingsfasen 
før byggingen av idrettsanlegget. 
 
I Harstad har vi god 
arrangørkompetanse både for idrett og 
kultur. Et idrettsanlegg med 
sitteplasser til rundt 4.000 mennesker 
og med rømningsvei for inntil 12.000 
personer kan være Harstads arena for 
større idrettsarrangement innendørs, 
for større konserter og andre 
kulturopplevelser.  
 
Hotellene i byen anbefaler at 
anleggets kjøkkenfasiliteter skal 
dimensjoneres for å kunne bespise 
minst 1000 personer samtidig. Harstad 
er godt kjent for sine store kulinariske 
matopplevelser i våre unike kafeer og 
restauranter. Samarbeid om større 
arrangement skal gi vekst for alle 
aktører, og vise bredden i 
matopplevelser. 
 
 
 

Kulturaktiviteter 
 

Harstad Kulturhus er kommunens 
hovedanlegg for kulturarrangementer. 
Bygging av et stort flerbruksanlegg 
skal bringe inn nye momenter og 
mulighetsbilder. Et yrende kulturliv 
fortjener nå en større innendørs arena 
hvor kulturlivet kan blomstre i helt 
andre dimensjoner.  
Festspillene i Nord-Norge vil være en 
naturlig leietaker, det samme kan 
andre etablerte konsertarrangører 
være. 
 
For å synliggjøre et mulighetsbilde for 
aktiviteter for barn og unge nevner vi 
LAN-arrangement, Cosplay 
arrangement, First lego league, NM i 
yrkesfag, kor- og korpsstevner, 
arrangement i regi av organisasjoner 
innenfor frivilligheten.  
 
Idrett og kultur går hånd i hånd. 
Tilgang på kultur og idrett gir økt bolyst 
og besøkslyst! 
 
Reiseliv 
 
Det har vært jobbet hardt fra 
reiselivsaktører for å få på plass gode, 
forutsigbare produkter/ opplevelser for 
turister som besøker regionen.  
 
Harstad som attraktivt turistdestinasjon 
kan få en ny attraksjon i dette flotte 
idrettsanlegget. Vi mener at det er fullt 
mulig å se for seg at turister ønsker å 
komme til Harstad for å se på og delta 
i større idrettsarrangementer. Vi mener 
videre at det nye anlegget skal tilby 
opplevelser, sammen med andre 
vinteraktiviteter som nordlysturisme.  
 
Sammenfallende interesser som 
skøyter og krigshistorie kan gi 
grunnlag for destinasjonsopplevelser/ 
opplevelsespakker. 
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Visit Harstad har involvert idrettsrådet i 
prosjektet som skal øke idrettens 
arrangørkompetanse. Dette ser vi frem 
til å samarbeide om for å øke 
kvaliteten på alle våre fremtidige 
idrettsarrangement.  
 
Forsvarets utvikling i Ramsund og 
på Evenes 

 
Forsvaret vil de nærmeste årene øke 
sin tilstedeværelse i regionen, 
gjennom baseoppbygging både i 
Ramsund og på Evenes.  
Spesielt etableringen av Evenes 
flystasjon, med om lag 600 ansatte og 
300 menige mannskaper, vil bidra til å 
styrke grunnlaget for et større regionalt 
isanlegg.  
 
Idrettsrådet er av den oppfatning at 
attraktive idrettsfasiliteter er faktorer 
som teller positivt når tilflyttere skal 
bosette seg og sin familie.  
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2. 
Starte arbeidet med en temaplan for 
turvei, løyper og stier. Utvikle og 
tilrettelegge et sammenhengende 
nettverk av løyper i Harstadmarka, 
tilpasset alle brukergrupper. Planen 
skal prioritere prosjekter som skal 
igangsettes, og ferdigstilles innen 5 
år.  
 
Friluftsliv, og aktiviteter i 
nærmiljøet 
 
I en tid hvor mange opplever at tiden 
ikke strekker til i hverdagen, er 
nærfriluftslivet en viktig kilde til 
naturopplevelser og fysisk aktivitet i 
det daglige – også̊ for de som allerede 
er aktive friluftslivsutøvere. 

Friluftsliv i nærmiljøet har dermed stor 
betydning for å sikre jevnlig deltagelse 
i friluftsliv blant barn og voksne i alle 
sosiale lag av befolkningen.  

Folkeparken er en viktig arena for 
friluftsliv og aktivitet, sommer som 
vinter. Det finnes imidlertid også 
lignende arenaer lokalt rundt i 
kommunen – hvor det er tilrettelagt for 
friluftsliv og ulike aktiviteter. 
 
Flere steder har benker, bord og 
gapahuker bidratt til økt bruk av skog 
og mark. Gapahuker har blitt turmål i 
seg selv samtidig som disse tilfører 
turen en sosial dimensjon ved pause 
og rast. 
 
Et godt eksempel på helsefremmende 
turaktivitet er turgruppa til Sandtorg 
menighet . Her har godt voksne i 
alderen 60 - 85 år skapt en felles 
aktivitetsarena som fremmer helse, 
fellesskap, trivsel og gode 
turopplevelser. Turgruppa 
gjennomfører turer stort sett hver 
torsdag, og deltakerantallet på turene 
ligger vanligvis mellom 40 – 60 

deltakere. Turene, som går til ulike 
destinasjoner rundt i Harstadområdet 
m/omland.  
 
Stortingsmelding nr. 18 – Friluftsliv 
(2015-2016) 
Regjeringen har gjennom 
Stortingsmeldingen fokusert på 
nærfriluftsliv, og potensialet dette har 
for aktivitet og bedret folkehelse. 
	
 
Regjeringen vil prioritere friluftsliv i 
nærmiljøet, slik at alle kan delta. Barn 
og unge er prioriterte målgrupper.  
 
Regjeringen vil at 
natur og friluftsliv 
brukes enda mer 
i det 
helsefremmende 
og forebyggende 
helsearbeidet.  
 
Mange er for lite 
fysisk aktive, og 
dette gir negative 
utslag i den 
nasjonale helsetilstanden. En av 
utfordringene i arbeidet for å styrke 
folkehelsen er derfor å øke den 
jevnlige fysiske aktiviteten i 
befolkningen.  
 
Friluftsliv er den vanligste formen for 
fysisk aktivitet i Norge.  
 
Hele 61 prosent oppgir at fysisk 
aktivitet i naturen og nærmiljøet er den 
formen for fysisk aktivitet de kunne 
tenke seg å gjøre mer av i fremtiden.  
 
Egenorganisert fysisk aktivitet, som 
friluftsliv, når ofte grupper som den 
organiserte idretten ikke når, og 
friluftslivsaktiviteter har en jevnere 
fordeling i deltakelse i befolkningen.  
 
Dette innebærer at deltakelsen i 
friluftsliv er stor i alle sosiale lag i 
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befolkningen. Satsing på friluftsliv er 
derfor sentralt i regjeringens 
folkehelsearbeid. 
 
Familien spiller en mindre rolle enn 
tidligere i rekrutteringen til friluftsliv.  
De frivillige organisasjonene er derfor 
viktigere enn tidligere for å lære barn 
og unge friluftsliv, og for å gi dem gode 
naturopplevelser.  
 
Friluftsliv i skole og barnehage er også 
viktig i denne sammenheng. 
 
Videre skaper utviklingstrekk som økt 
innvandring, urbanisering og 

fremveksten av nye friluftslivsformer 
behov for en gjennomgang av 
friluftslivspolitikken, for å tilpasse 
denne til utviklingen i friluftslivet og 
samfunnet for øvrig. Dette betyr blant 
annet at friluftsliv inkluderes i tilbudet 
til frisklivssentralene og at kommuner, 
frivillige organisasjoner og friluftsråd 
samarbeider om å rekruttere lite fysisk 
aktive til deltakelse i friluftsliv. 
 
 
Den lange, lange sti over myrene og inn i 
skogene hvem har trakket opp den? Mannen, 
mennesket, den første som var her. Det var 
ingen sti før ham. 
 
Knut Hamsund 
 
Beskrivelse av turveier, løyper og 
stier  
I veilederen ”Tilrettelegging av turveier, 
løyper og stier ” 2008 omtales 
følgende;  
 

Det finnes en lang rekke ulike 
betegnelser for traseer som er 
tilrettelagt, i større eller mindre grad, 
for idrett og fysisk aktivitet i naturen.  
Beskrivelsene er også̊ avhengig av 
hvem som står bak beskrivelsene, og 
formål og bruk av traseene.  
Det betyr at det ikke finnes noen 
samlende, allment brukte og godt 
definerte begreper som passer både 
for spillemiddelordningen og 
eksempelvis kommuner, idretten eller 
friluftslivet. De begrepene som vi har 
definert nedenfor er valgt i forhold til 
det som er hensiktsmessig i forhold til 
spille- middelordningen og 
bestemmelser/-retningslinjer knyttet til 
denne.  
 
Beskrivelsene er søkt harmonisert 
med det friluftslivet (DN) bruker i sitt 
arbeid. I tilknytning til beskrivelsene 
utdypes og avklares de begrep- ene 
som er valgt brukt i denne veilederen.  
 
Turveier  
Turveier er flerfunksjonelle traseer 
med høy utnyttelses grad for ferdsel til 
fots, med sykkel, barnevogn eller 
rullestol. De har stor grad av 
opparbeiding, gir god 
fremkommelighet, må̊ tåle kjøring med 
vedlikeholds maskiner og skal ha et 
fast og jevnt toppdekke. Partier kan 
være spesielt tilrettelagt for 
rullestol/rulleski gjennom asfaltering.  
 
Turveien skal i størst mulig grad være 
for helårs bruk, og den bør ha 
belysning. Turveier brukes også̊ ofte  
som skiløyper (se turløyper).  
 
Den bør ha en bruks- bredde på̊ 
minimum 2,5–3 m, ryddebredde opp til 
to meter på̊ hver side. Dersom deler av 
veien asfalteres, eller turveien skal 
nyttes som skiløype om vinteren, må̊ 
bredden utvides til minimum 4 m. 
Asfaltbredden bør være minimum 2,5 
m for rullestoler/enveis rulle- skitrase, 
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og resten av bredden kan ha vanlig 
grus- dekke.  
En helårs turvei må̊, dersom den også̊ 
skal brukes til skiløype, ha en 
tilstrekkelig bredde, minimum 4 m, 
helst 5–6, slik at det er plass til en 
brøytet trase (eksempelvis nær 
tettbebyggelsen) ved siden av en 
skiløype preparert med liten 
tråkkemaskin.  
Lenger ut i marka bør man separere 
de to delene og ikke blande 
turgjengere til fots med skiløpere.  
 
Turløype (ski)  
Turløyper er traseer for turgåere på̊ ski 
som er ryddet, merket og gjort godt 
fremkommelig for skiløpere og for 
løypemaskiner og nødvendig 
vedlikeholdsutstyr. De har en større 
grad av opparbeiding av grunnen enn 
en tursti (god bæreevne), har et jevnt 
toppdekke og er normalt grøftet/har 
stikkrenner.  
 
En turløype bør ha en bruksbredde på̊ 
minimum 3 m, helst minimum 4 m for å 
gi plass til et spor i hver retning i 
ytterkant og en skøytetrase i midten. 
Total ryddebredde blir da ca. 8 m.  
 
Traseen prepareres med 
løypeprepareringsmaskin og den bør 
ha en solid og godt drenert 
underbygning. Traseen kan også̊ være 
barket, men som oftest er det aktuelt 
med ferdsel også̊ på̊ sommerstid og 
det kan være mer hensiktsmessig med 
et annet toppdekke. En slik turløype er 
ikke spesielt tilrettelagt for trening eller 
konkurranser i langrenn/skiskyting, se 
egen publikasjon om anlegg for 
langrenn og skiskyting V-0688. En 
turvei, bygget som helårsløype og 
gjerne med lys, vil normalt tilfredsstille 
kravene til en god turløype for 
skiløpere.  
 
 
 

Turstier  
Turstier er traseer primært for ferdsel 
til fots. Traseen er ryddet, merket og 
med en begrenset grad av opp-
arbeiding. Turstien er som oftest 
knyttet til natur og friluftsområder og 
fremkommeligheten, i forhold til en 
vanlig sti, forbedret ved å lede bort 
overvann, bygge klopper/mindre bruer 
og kavler.  
 
En tursti har normalt en bruksbredde 
på̊ minimum 1–1,5 m. En slik tursti kan 
kombineres med ett-spors skiløyper og 
prepareres med snøscooter, og bør da 
ha en ryddebredde på̊ minimum ca. to 
meter. Turstier har normalt ingen 
belysning. Dersom det er aktuelt med 
skiløype bør grunnen 
bearbeides/jevnes ut på̊ vanskelige 
partier.  
 
 
 
Potensiale og muligheter i Harstad 
Harstad kommune har mange flotte 
natur- og turområder, med skog, fjell 
og vidder. Det går mange stier og 
turruter på kryss og tvers. Bedre 
tilrettelegging og tilgjengelighet vil 
kunne øke friluftsaktiviteten. 
 
Harstad Idrettsråd foreslår å prioritere 
tilrettelegging av et sammenhengende 
nettverk av turløyper i Harstadmarka. 
Et eksempel er en gjennomgående 
trasé, fra Kvæfjordeidet ,via 
Folkeparken, og til Gausvik/Sandtorg 
helt sør i kommunen. 
 
På strekningen er det mulighet få 
kunne utvikle en ”turløypepark” med 
turvei, turløype og turstier. Løypetrasé 
bør legges i overkant av boligfelter og 
bebygde områder for enklest mulig 
lokalt adkomst. Utplassering av 
benker, bord og gapahuker vil være 
viktig. 
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Temaplan 
 
Gjennom en temaplanprosess vil 
arbeidet med turveier, løyper og stier 
sikres god forankring, og bred 
involvering av alle interessentgrupper. 
 
Et planarbeid vil samtidig ivareta ulike 
hensyn knyttet til lover, regler, 
grunneierforhold, kultur og 
naturhensyn.  
En godt forankret plan vil også ha 
større legitimitet og 
gjennomføringskraft i forhold de 
konkrete tiltak og prosjekter som 
foreslås. 
Harstad Idrettsråd er kjent med at 
tilsvarende planarbeid er nylig 
gjennomført i Narvik kommune, med 
prosessbistand fra Midtre Hålogaland 
Friluftsråd.5 Harstad Idrettsråd foreslå 
at samme prosess gjennomføres i 
Harstad.  
 
Vi mener videre i en slik prosess vil et 
viktig suksesskriteria være å ha god 
lokal forankring. Lokalsamfunn, med 
velforeninger, bygde og idrettslag må 
inkluderes. Det samme gjelder 
grunneiere og næringer knyttet til 
jordbruk, skogbruk og reindrift.  
 
Prosessen bør også inkludere allerede 
etablerte frilufts- og mosjonsaktiviteter 
som ”Ti på Topp” og ”På kryss og tvers 
med SMIL.”  
 
Et løypenett i Harstadmarka kan ha 
positiv næringslivseffekt, dette 
gjennom både arrangementer og 
naturturisme.  
 
I tilretteleggingsfasen, når løyper og 
stier skal etableres vil det lokale 
engasjement være avgjørende. 
 

																																																								
5 Sti og løypeplan, Narvik, 2016 
 

Arbeidet kan med fordel deles opp i 
parseller, hvor lag, foreninger og 
eksempelvis ildsjelgrupper har 
ansvaret for hver sin. Bare arbeidet 
med løypeetablering vil i seg selv være 
helsefremmende. 
 
Harstad idrettsråd mener at 
tilrettelegging for friluftsliv og fysisk 
aktivitet i nærmiljøet vil være et godt 
idretts- og helsepolitisk tiltak. 
 
 

 
 
 
Hundekjøring (langløp) og 
vintersykling er eksempler på nye 
vinteraktiviteter som både relateres til 
turisme og idrettskonkurranse. 
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3. 
 
Utarbeide en utviklingsplan for 
Kilbotn skistadion, som hovedarena 
for konkurranseidrett og 
skiaktiviteter tilpasset alle 
brukergrupper. Planen skal være 
ferdigstilt i løpet av 2018.  
 
Planen skal inneholde tiltak og 
prosjekter som sikrer Kilbotn 
skistadion sin posisjon, som et 
internasjonalt, nasjonalt, regionalt 
og lokalt foretrukket skianlegg og 
som kan få standarder på anlegget 
som muliggjør internasjonale 
arrangementer. 
 
 
Utviklingen av Kilbotn skistadion er 
avhengig av bred tverrpolitisk og 
administrativ forankring. 
 
Kilbotn skistadion fremstår som en 
kompakt og flott skiarena, hvor det de 
siste årene er gjennomført norgescup 
og norgesmesterskap både for 
seniorer og juniorer. Løypenettet rundt 
Kilbotn skistadion ut i Kilbotnmarka 
kan sommer som vinter binde sammen 
områdene fra Tjeldsund kommune i 
sør, via Harstad folkepark, og videre til 
Kvæfjord kommune i nord.  
 
IF Kilkameratene og Medkila skilag 
samarbeider om arrangementer.  
Arrangørene har fått svært gode 
tilbakemelding på kvaliteten på 
løypene i anlegget. Dette viser at 
samarbeid mellom flere idrettslag er 
viktig og løfter kompetanse både på 
gjennomføring av selve 
arrangementene, og logistikken rundt.  
 
Idrettsrådet benytter muligheten til å 
gratulere idrettslagene med flere 
vellykkete NM-arrangement! 
 
Idrettsrådet er opptatt av at dette 
anlegget skal utvikles og oppgraderes 

videre til de standarder og den 
stadion- og løypeklassifisering som 
arrangørene ønsker.  
 
Idrettsrådet og kommunen bør så snart 
som mulig møte IF Kilkameratene og 
Medkila skilag for å gjennomgå 
erfaringer knyttet til de gjennomført 
NM-arrangementene. Et slikt møte vil 
være et godt utgangspunkt for 
fremtidig utvikling av både anlegg og 
arrangement. 
 
HIR anbefaler at det utarbeides en 
helhetlig og fremtidsrettet 
utviklingsplan for området.  
 
Harstad kommune og IF 
Kilkameratene har kommet med 
innsigelser til Statens vegvesen på 
plan for Hålogalandsveien (rv.83.) Her 
skal det være tatt hensyn til 
avkjøringer til anlegget.  
 
Harstad idrettsråd ønsker en 
gjennomgang av disse innspillene 
sammen med lagene og Harstad 
kommune. Det er svært viktig at 
infrastruktur nå blir dimensjonert for 
fremtidige store arrangement. 
 
Skisporten står sterkt i Norge og i 
landsdelen, slik at det er viktig at 
Harstad satser på utvikling av dette 
anlegget for å sette regionen i stand til 
å bli enda sterkere i konkurransen om 
å få arrangere både nasjonale og 
internasjonale arrangementer i 
fremtiden. 
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4. 

Starte utredningen av en fremtidig 
Stangnes idrettspark med 
flerbrukshall for innendørs 
ballidretter, innendørs 
friidrettsaktiviteter, tilpasset alle 
brukergrupper. Utredningen bør 
være gjennomført innen 2023. Må 
sees i sammenheng med prioritet 5. 
 
En av grunntankene i ”Idrettsbyen 
Harstad” er at ulike idrettsanlegg og 
funksjoner samlokaliseres for å utnytte 
arealet, og dele på fasiliteter som 
garderober og møterom.  
 
Stangnes idrettspark består i dag av et 
moderne utendørs friidrettsanlegg med 
delvis overbygget tribune, 
Stangneshallen, og ei fotballøkke med 
grusunderlag. En større barnehage vil 
bli bygget i nærheten av de 
eksisterende anleggene.  
Det er tilgjengelig areal for å kunne 
bygge en stor flerbruks-hall på 
overnevnte område. 
 
Når ishallen med turn, gymnastikk- og 
motorikkanlegg, og kampsportanlegg 
står ferdig mener HIR at Harstad 
kommune bør starte utredningen av 
behovet for mer areal for innendørs 
ballidretter og innendørs 
friidrettsanlegg. Det er foreslått flere 
idretter som friidrettsbane, 
friidrettsfasiliteter, badminton, 
håndball, volleyball, innebandy, tennis, 
klatring, trim- og mosjonsgrupper 
samlokalisert i anlegget.  
 
Kommunen og idretten må se på 
fellesløsninger og flerbruksmuligheter.  
 
Plassering av den nye videregående 
skolen kan påvirke plan for 
utredningen. 

Viser til innspill fra Troms friidrettskrets 
og IK Hind6   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

																																																								
6 Innspill Troms Friidrettskrets og IK Hind 
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5. 

Starte utredningen av en fremtidig 
revitalisering og bruk av Harstad 
stadionområde, tilpasset alle 
brukergrupper. Gjennomføre 
egnethetsvurdering av alle anlegg 
på området. Planlegge for en bedre 
utnyttelse av området i et 
fremtidsrettet perspektiv. 
Utredningen bør være gjennomført 
innen 2023. Må sees i sammenheng 
med prioritet 4. 
 
 
Harstad stadion består av en utendørs 
fotballarena omkranses av 
Harstadhallen, Seaworkshallen og 
Hålogalandshallen. 
 
Harstad stadion er hjemmearena for 
flere av kommunens fotballag. Harstad 
stadion var landets første med 
kunstgressunderlag (1977.)  
Banedekket har vært jevnlig oppdatert 
frem til dags dato. 
 
Harstadhallen ble ferdigstilt samtidig 
med den nye kunstgressbanen. Hallen 
benyttes i dag av ulike ballidretter, 
klatring, bueskyting, innebandy og 
turn. Hallen som bærer preg av tidens 
tann, er allikevel fylt til randen av 
aktivitet. 
 
Seaworkshallen (2005) og 
Hålogalandshallen (1998) er begge 
treningshaller for fotball. Sistnevnte 
bygget som del av "Hall I Nord"-
prosjektet i regi av Norges 
Fotballforbund. 
 
HIR ønsker en gjennomgang av 
infrastrukturen på området, da denne 
ikke er helhetlig sammensatt slik at 
den dekker idrettens behov i sentrum.  
I tillegg er kapasiteten sprengt. 

Studentsamskipnaden og 
Bedriftsidretten har behov for mer 
treningstid i sentrumsnære fasiliteter. 
 
 
 
En revitalisering av området vil også 
kunne gi rom for etablering av et 
idrettens hus. Her kan bedriftsidrett, 
idrettslag, idrettsråd, fotballkrets, og 
andre administrative funksjoner 
samlokaliseres. Et idrettens hus vil 
styrke idrettens interne samarbeid. 
 
Harstad Stadion er et sentrumsnært 
anlegg hvor idrettsungdommen kan 
komme seg til enten til fots eller 
sykling.  
Anlegget er et knutepunkt som binder 
flere bydeler sammen og med kort 
avstand til en av byens attraksjoner 
Grottebadet.  
 
Gjennomgangen her må sees i 
sammenheng med utredningsarbeidet 
knyttet til en flerbrukshall på Stangnes. 
 
Plassering av den nye videregående 
skolen kan påvirke plan for 
utredningen. 
 
 

 
 
Harstad Stadion 
Foto: Harstad Tidende 
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Idrettslag og anlegg i Harstad kommune 
 
Vedlegg rapport ”Idrettsbyen Harstad” mars 2017  
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Område Gausvik og Sørvik 
Omfatter Sandtorg, Gausvik, Fauskevåg, Sørvik, Sørvikmark og Nordvik 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
51 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
200 6-19 år 
94 0-5 år 
 
Anlegg  
 
Sandtorg UIL, fotballbane, gress 
Sandtorg UIL, fotballbane, grus 
Hinnøy Golfklubb, Golfbane, 6 hulls 
Sørvikmark Idrettslag, grusbane 
Harstad kommune, Sørvik skole, gymsal 
Sørvik ballbinge 
Harstad kommune, Fauskevåg skole, gymsal og svømmehall  
Fauskevåg marina, igangsatt reguleringsprosess  
 
Idrettslag  
 

Sandtorg UIL 
  
Idrettslaget driver fotball primært. Idrettsskole for 1.klasse allidrett. Trener innendørs 
på Gausvik skole. Gressbane på kommunal festet tomt. Laget har også grusbane. 1 
km skiløype rundt idrettsanlegget. Skal oppgraderes til 2 km. Eier også to bygg på 
kommunal tomt. Driver ikke spesifikke inkluderingsaktivteter. Sandtorg UIL har 
styremedlem i Harstad Idrettsråd. Sandtorg UIL har på nåværende tidspunkt ingen 
planer om anleggsutbygging foruten utvidet skiløype.  
 

Sørvikmark idrettslag 
 
SMIL tilbyr fotball, idrettsskole med mosjon og barneskirenn, samt arrangør av 
Hinnøyløpet. Idrettslaget trener på Sørvik skole og i Skånland-hallen. Grusbane i 
Sørvikmark. Gammelt lysløypeanlegg som ikke er i bruk på nåværende tidspunkt. 
Rekrutteringsaktiviteter er i hovedsak rettet mot elever på Sørvik skole. SMIL har 
klubbhus i Sørvik. SMIL har ingen planer for anleggsutvikling på nåværende 
tidspunkt. SMIL sier i e-post til HIR at det bør bygges flerbrukshall i denne bydelen. 
De foreslår også lysløype fra Kilbotn skiarena frem til Sørvik skole. SMIL driver ingen 
spesifikke inkluderingsaktiviteter. 

 
Hinnøy golfklubb 

 
Klubben har etablert en 6 hulls treningsbane i Sørvik/ Haukebø på festet tomt. 
Hinnøy Golfklubb har meldt inn Hinnøy Golfpark, 18 hulls golfanlegg, til Idrettsbyen 
Harstad. Dette ble fremlagt for idretten under samlingen i Stangneshallen. Prosjektet 
er idrettsfunksjonelt forhåndsgodkjent. Kommunal og moderniseringsdepartementet 
har ikke godkjent klubbens planer for golfbane i Søvik/ Haukebø slik de nå er. 
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Klubben jobber videre med anleggsplanene. Hinnøy golfklubb har ikke spesifikke 
inkluderingsaktiviteter på nåværende tidspunkt. 
 

 
 
 
 
Område Kila m/Breivika og Ruggevik 
Omfatter Kilbotn, Oldra, Klia, Ruggevik og Breivik 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
168 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
585 6-19 år 
200 0-5 år 
 
Anlegg 
 
IF Kilkameratene, 2 kunstgressbaner 
Kilbotn skistadion med skiskytteranlegg  
Kilkam lysløypenett 
Breivika ballbinge 
Ruggevik ballbinge 
Kila skole ballbinge 
Harstad kommune, Kila skole, gymsal 
 
Idrettslag  
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IF Kilkameratene (Kilkam) 

 
Kilkam tilbyr ski/ langrenn og fotball. Kilkamhuset, klubbhus, sto ferdig i 1987. 
Treningsaktivitetene foregår i Hålogalandshallen, Seljestadhallen, Seaworkshallen 
og Krafthallen i tillegg til eget utendørs treningsanlegg i Kilbotn. 
 
Kilbotn skiarena er Harstad kommunes hovedarena for skiidrett.  FIS godkjente 
løyper 5/ 7,5/ 10 og 12,5 km. Kilkam har investert i ny tidsriktig og brukervennlig 
tidtakerbu i forbindelse med NM på ski, del 2 i 2015. Det er etablert skiskytterarena. 
Lysløypenett, en 3 km sløyfe og en 1 km.  
 
Kilkam har meldt inn 7er fotballhall over eksisterende bane, på festet tomt, til 
Idrettsbyen Harstad. Anlegget er ikke ferdig regulert på tomten, dette jobbes med i 
disse dager. Hallen er idrettsfunksjonelt forhåndsgodkjent.  
 

Klubben snakker også om rullesløyper, dette er foreløpig ikke meldt inn som behov, 
HIR oppfatter at dette vurderes.  
Kilkam har i regi av Idrettsbyen Harstad i møter med andre klubber som har 
snøaktiviteter lagt planer om å etablere et snøkanonsamvirke for å sikre 
snøproduksjon i anleggene/ løypene.  
 
Kilkam har søkt om og mottatt prosjektmidler fra Harstad Idrettsråd til 
inkluderingsaktiviteter for jenter med innvandrerbakgrunn. De har gjennomført 
aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. 
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Område Holte og Medkila, Kanebogen og Seljestad 
Omfatter områdene fra Holtet i sør til og med Seljestad/ Heggen i nord. 
 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
1302 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
1713 6-19 år 
682 0-5 år 
 
 
Anlegg 
 
Nedre Holte ballbinge 
Medkila idrettslag, Medkila stadion 
Medkila idrettslag, Krafthallen 
Harstad kommune, Medkila skole, gymsal 
Medkila ballbinge  
Harstad bowlinghall AS, bowlinghall.  
Harstad skøyteklubb, Kanebogen stadion 
Harstad kommune, Kanebogen skole, gymsal 
Kanebogen ballbinge  
Stangneshallen AS, Stangneshallen 
Harstad kommune, Stangnes friidrettsanlegg 
Stangnes ballbinge 
Harstad kommune, Stangnes skole, gymsal 
Troms Fylkeskommune, Stangnes videregående skole, gymsal 
Harstad kommune, Landsåshallen 
Fotballklubben Landsås, Landsåsbanen 
Harstad kommune, Seljestadhallen 
Seljestad ballbinge 
 
Idrettslag 
 

Medkila idrettslag 
 

Medkila IL tilbyr fotball. Lagene trener på egne baner og hall, Medkila stadion og 
Krafthallen, festet tomter. De trener også på Harstad stadion og i Hålogalandshallen. 
Medkila IL har eget klubbhus, her har klubben planer om oppgradering av 
garderober. Medkila stadion er godkjent for toppserien hvis garderobeanlegget 
utbedres. Ut over dette har laget ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. 
Medkila IL driver ikke spesifikke inkluderingsaktiviteter.  
 

Harstad bowlingklubb 
 

Klubben tilbyr bowling i leide lokaler i Favusgården, Kanebogen, hvor klubben har 
eget utstyr/ maskiner. Harstad bowlingklubb har tidligere søkt om, og fått innvilget 
midler fra Harstad Idrettsråd til inkluderingsaktiviteter. De har gjennomført aktiviteter 
for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. Klubben har ingen anleggsplaner 
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per dags dato. Harstad Bedriftsidrett eier sammen med Harstad bowlingklubb 
anlegget.  
 

IK Hind 
 

Idrettsklubben tilbyr friidrett. Klubben trener utendørs på Stangnes friidrettsbane/ -
anlegg som er eid av Harstad kommune. IK Hind drifter banen for Harstad 
kommune. Klubben trener også i Seljestadhallen og Seaworkshallen.  
IK Hind har tidligere søkt om, og fått innvilget midler fra Harstad Idrettsråd til 
inkluderingsaktiviteter, barn og unge med minoritetsbakgrunn. De har gjennomført 
aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. 
 
Sentrale personer i IK Hind har på vegne at kretsen meldt inn forslag om anlegg på 
Stangnes til Harstad Idrettsråd. Troms Firidrettskrets har bekreftet og sendt inn 
forslag. 
Stangnes idrettspark består av ny flerbrukshall for innendørs ballidretter, samt 
innendørs friidrettsbane/ -anlegg. Forslagsstillerne er tydelig på at en ny flerbrukshall 
bør ligge på Stangnes, der er det tomt og der er det plass. Et nytt anlegg på 
Stangnes bør være et regionanlegg og et kommunalt prosjekt. 
 

Harstad håndballklubb 
 

Tilbyr håndball. Klubben trener i Stangneshallen. Harstad håndballklubb eier 
Stangneshallen AS, som driver hallen.  
 
Harstad HK har tidligere søkt om, og fått innvilget midler fra Harstad Idrettsråd til 
inkluderingsaktiviteter for barn og unge med minoritetsbakgrunn. HHK driver 
inkluderingsaktiviteter for unge med utviklingshemminger og utviklingsforstyrrelser. 
De har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”.  
 
Harstad håndballklubb har ingen anleggsplaner per dags dato.  
 
Stangneshallen AS har meldt inn anleggsprosjekt til Idrettsbyen Harstad. 
Stangneshallen AS planlegger en utvidelse av Stangneshallen, utstyrsrom og 
treningsrom med apparater, med mer. 
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Harstad skøyteklubb 
 

Tilbyr skøyteaktiviteter, lengdeløp og sprint. Klubben trener på Kanebogen skole 
gymsal og på Kanebogen stadion. Harstad skøyteklubb eier klubbhus på Kanebogen 
stadion.  
 
Harstad skøyteklubb har meldt inn anleggsbehov til Idrettsbyen Harstad. Flerbruks 
isanlegg på Kanebogen stadion. Dette ble lagt frem på på møte i Stangneshallen. 
Harstad skøyteklubb ser også at anlegget kan brukes av andre idretter enn 
isidrettene. Harstad skøyteklubb kan være interessert i andre lokaliseringer og 
sambruk i flerbruksanlegg.  
 
Harstad skøyteklubb har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett 
og utfordring”.  De driver ikke spesifikke inkluderingsaktiviteter. 
 
 

 
 
 

 
Kanebogen bordtennisklubb 
 

Tilbyr bordtennis. Klubben trener i Seljestadhallen. Kanebogen bordtennisklubb har 
gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. De driver 
ingen spesifikke inkluderingsaktiviteter på nåværende tidspunkt. Klubben har ingen 
anleggsplaner.  
 

Håndballklubben Landsås 
 

Tilbyr håndball. HK Landsås trener i Landsåshallen, kommunalt anlegg. Klubben 
trener i Landsåshallen, Seljestadhallen, og gymsalen på Heggen vgs. HK Landsås 
samarbeider med Harstad kommune om renovering av Landsåshallen. Harstad 
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kommune har vedtatt renovering av Landsåshallen…innen….pris…. HK Landsås 
driver ingen spesifikke integreringsaktiviteter på nåværende tidspunkt.  

 
Fotballklubben Landsås 
 

Tilbyr fotball. FK Landsås spiller sine hjemmekamper på Landsåsbanen, kunstgress 
64X100 m. Landsåsbanen eies av FK Landsås, er plassert på festet kommunal tomt. 
FK Landsås trener på Landsåsbanen, i Hålogalandshallen, Seljestadhallen, Harstad 
stadion, Seaworkshallen, Krafthallen og Landsåshallen.  
 
FK Landsås har meldt inn 7er fotballhall ved Landsåsbanen til Idrettsbyen Harstad. 
Anlegget har hatt idrettsfunksjonell forhåndsgodkjenning, denne må fornyes. Det 
jobbes med planarbeidet på nåværende tidspunkt. FK Landsås er i samtaler med HK 
Landsås om anleggsutvikling. Klubben har utfordringer med kommunen i forhold til  
festet tomt der de har anlegg i dag. Vet ikke status på Nordlysparken arena, men  
klubben 
bekrefter at 
de har betalt 
inn penger til 
et 
«forprosjekt» 
 
Klubben 
driver ingen 
spesifikke 
inkluderingsp
rosjekter på 
nåværende 
tidspunkt.  
 
 
 
 

 
 
 
KIAP taekwondo klubb 
 

Tilbyr taekwondo. KIAP trener i leide lokaler hos privat eier. KIAP har ingen 
anleggsplaner på nåværende tidspunkt. KIAP driver ingen spesifikke 
integreringsaktiviteter på nåværende tidspunkt. KIAP taekwondo klubb deltok ikke på 
felles møte med kampsportklubbene. 

 
 

Harstad taekwondo klubb 
 

Tilbyr taekwondo. Harstad taekwondo klubb trener i leide lokaler hos privat eier. 
Harstad taekwondo klubb har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt, men 
skal vurderer andre fremtidige treningsfasiliteter. Harstad taekwondo klubb har 
gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. De driver 
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ingen spesifikke integreringsaktiviteter på nåværende tidspunkt. Klubben forteller at 
de har barn fra Harstad mottak som trener hos dem. Prosjektledelsens møte med 
Harstad Akidoklubb, Harstad Bokseklubb, Harstad taekwondo klubb og Harstad 
Karateklubb er klubbene enige i at det er behov for en felles kampsporthall, 400-500 
kvm. Alle klubbene har opplevd seg nedprioritert når det gjelder treningstid i 
kommunale haller og gymsaler.  
 
Området Harstad 
Området omfatter sentrum syd, sentrum nord, Harstadåsen, Skaret, Skogveien og 
Blåbærhaugen. 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
1173 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
567 6-19 år 
301 0-5 år 
 
 
Anlegg 
 
Harstad skiklubb, Kveldteigen hoppanlegg, K5, K10, K28 og K45 
Harstad cycleklubb, Blåbærhaugen sykkelpark 
Harstad hundeklubb, Blåbærhaugen treningsareal 
Harstad bueskytterklubb, Blåbærhaugen bueskytterbane 
Troms fylkeskommune, Heggen videregående skole, gymsal 
Grottebadet AS, svømmebasseng, 25 m 
Harstad klatreklubb, klatrevegg i Harstadhallen 
Harstad skole, gymsal, under bygging 
Harstad skole ballbinge 
Harstad kommune, Harstad stadion 
Harstad kommune, Hålogalandshallen 
Harstad kommune, Harstadhallen 
HIL AS, Seaworkshallen 
Harstad pistolklubb, skytebane Heggenkollen 
Harstad havn AS, gjestebrygge 
Harstad O-lag, O-løyper 
 
Idrettslag 
 

Medkila skiklubb 
 

Tilbyr ski/ langrenn. Klubben trener i Folkeparken og Medkila skole gymsal. Medkila 
skiklubb har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Klubben har et klubbhus i 
Folkeparken. Det kan være aktuelt å gå sammen med andre klubber som har 
aktivitet i samme område, å se på felles løsninger for klubbhus med ulike fasiliteter. 
Medkila samarbeider med IF Kilkameratene om nasjonale konkurranser i skianlegget 
i Kilbotn. Medkila skiklubb driver ingen spesifikke integreringsaktiviteter på 
nåværende tidspunkt. Medklia skiklubb har i regi av Idrettsbyen Harstad i møter med 
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andre klubber som har snøaktiviteter lagt planer om å etablere et snøkanonsamvirke 
for å sikre sneproduksjon i anleggene/ løypene. 
 

Harstad skiklubb 
 

Tilbyr skihopping. Klubben trener i Kveldteigen ved Folkeparken. K5, K10, K28, K45 
K73 Det har den senere tid vært gjort utbedringer i anlegget. Faste, oppvarmet spor i 
K73. K28 etableres, K40 ombygging til faste spor. Harstad skiklubb har ikke lagt frem 
anleggsplaner ut over de utbedringer som er gjort det siste året. Harstad skiklubb 
eier eiendommen anlegget er etablert i, og har eget klubbhus og parkeringsområde. 
Harstad skiklubb driver ingen spesifikke integreringsaktiviteter på nåværende 
tidspunkt.  
 

Harstad cycleklubb, HCK 
 

Tilbyr sykling, landevei og terreng. HCK trener i Folkeparken, og Heggen vgs 
gymsal. HCK har anleggsplaner. Det jobbes i disse dager med reguleringsplan for 
sykkelanlegg i Blåbærhaugen. Anlegget skal inneholde ulike sykkelbaner og -løyper. 
Det er plan for bygging av klubbhus. Klubben samarbeider med bueskytterklubben, 
hundeklubben og Harstad kommune. HCK har gjennomført aktiviteter for 
ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. De driver ingen spesifikke 
integreringsaktiviteter på nåværende tidspunkt.  
 

Harstad svømmeklubb 
 

Tilbyr svømming. Harstad svømmeklubb trener i Grottebadet. Grottebadet AS ligger 
inne med søknad om drukningsanlegg. Klubben har ingen egne planer om 
anleggsutvikling. Harstad svømmeklubb har søkt om, og fått innvilget midler til 
integreringstiltak, fra Harstad idrettsråd. Tiltaket er rettet mot barn og unge med 
innvandrerbakgrunn og deres mødre. De har gjennomført aktiviteter for ungdommer 
som deltar i ”Idrett og utfordring”. 
 

Harstad bueskytterklubb 
 

Tilbyr bueskyting. Harstad bueskytterklubb trener i minihallen i Harstadhallen. De har 
et utendørs anlegg i Blåbærhaugen. Harstad bueskytterklubb har ingen konkrete 
planer om anleggsutvikling, men inngår i reguleringsplanen for Blåbærhaugen som 
nå gjennomføres av HCK i samarbeide med Harstad kommune. Harstad 
bueskytterklubb har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og 
utfordring”. Klubben driver ingen spesifikke integreringsaktiviteter på nåværende 
tidspunkt.  

 
Harstad pistolklubb 
 

Tilbyr pistolskyting. Harstad pistolklubb har egen treningsbane på Heggenkollen. 
holder til på Heggenkollen i eget anlegg. Klubben har ca. 7 mål egen tomt. Fokus er 
anleggsutvikling utendørs. Prosjektet i gamle Kanebogen svømmehall er lagt bort. 
Samarbeider noe med Trondernes Skytterlag. De over tid sett etter nye 
treningslokaler for å trene hele året. Harstad pistolklubb kan være interessert i å bli 
samlokalisert med annen idrett. Harstad pistolklubb har gjennomført aktiviteter for 
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ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. De driver ingen spesifikke 
inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. 
 

Harstad hundeklubb 
 

Tilbyr aktivitet med hund. Klubben disponerer klubbhytte i Blåbærhaugen, med nytt 
gressbelagt treningsområde 30x30 m. Dette arealet inngår i planarbeidet til HCK i 
samarbeid med Harstad kommune. Klubben leier innendørs treningshall i 
Klubbveien. Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad 
hundeklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  

 
Griffen basketballklubb 
 

Klubben tilbyr basket. Griffen trener i Seljestadhallen, Harstadhallen, Landsåshallen 
og Stangneshallen. Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. 
Klubben har ønsker om mer treningstid i Harstadhallen. Klubben opplever at det er 
et dilemma at aktivitetene er så spredt. Gulvene i de ulike hallene er ikke tilpasset 
behovet for basketball, Harstadhallen har tilpasset gulv. Klubben mangler skapplass 
for utstyr, og mener selv at de får for lite treningstid i haller. Når Stangnes idrettspark 
bygges vil klubben kunne få treningstid der. Griffen basketballklubb driver ingen 
spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. De har gjennomført 
aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. 
 

Harstad klatreklubb 
 

Tilbyr klatring i klatreanlegg. Klubben trener i Harstadhallen. Klubben eier 
klatreveggen. Det er også søkt spillemidler for anlegget. Harstad klatreklubb har 
gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og utfordring”. De driver 
ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
 

Harstad innebandyklubb 
 

Tilbyr innebandy. Klubben trener i Harstadhallen. Harstad innebandyklubb har ingen 
planer for anleggsutvikling på nåværende tidspunkt. Harstad innebandyklubb driver 
ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  

 
Harstad Orienteringslag 
 

Tilbyr orientering. Laget trener inne på Stangnes ungdomsskole. Ellers er 
aktivitetene utendørs. Harstad O-lag har planer om å utvikle nye o-kart i 
Harstadområdet. De har ellers ingen planer om anleggsutvikling. Harstad O-lag 
driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  

 
Harstad damefotball 
 

Tilbyr fotball for jenter/ damer. Harstad damefotball trener på Harstad stadion, i 
Hålogalandshallen og Seljestadhallen. Harstad damefotball har ingen anleggsplaner 
på nåværende tidspunkt. Harstad dameforball har drevet aktiviteter for asylmottak i 
Harstad. Ut over dette driver de ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på 
nåværende tidspunkt.  
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Harstad idrettslag 
 

Tilbyr fotball. Harstad idrettslag, HIL trener på Harstad stadion, i Seaworkshallen og 
Hålogalandshallen. HIL eier Seaworkshallen. Denne står på kommunal festet tomt. 
HIL har et klubbhus på nordsiden av Harstad stadion. HIL har ingen anleggsplaner 
på nåværende tidspunkt. Harstad stadion eies av Harstad kommune. Den er 
godkjent for spill i 2.divisjon herrer/ toppserien. Harstad kommune har plan for 
oppgradering av lysanlegget på Harstad stadion, hvor HIL spiller sine 
hjemmekamper.  
HIR er kjent med at det er gjort planarbeid for et mer helhetlig og moderne 
stadionanlegg, og at det i 2007 ble laget et mulighetsstudie for stadionområdet.  
I 2009/10 gjennomførte Harstad kommune et forprosjekt for tribuneanlegg med 
garderobeanlegg, sanitærrom, møterom, lager mm for stadion, Hålogalandshallen og 
Harstadhallen.  
HIL har ikke meldt denne type behov til ”Idrettsbyen Harstad”, heller ikke noen av de 
andre fotballklubbene, eller Hålogaland fotballkrets. HIL driver inkluderingsaktiviteter. 
HIL har søkt om, og fått tildelt, prosjektmidler fra Harstad idrettsråd til ulike aktiviteter 
for barn og unge med innvandrerbakgrunn.  
 
Harstad Tigers er et fotballtilbud for unge voksne over 19 år med psykisk 
utviklingshemming og/ eller ulike utviklingsforstyrrelser. HIL drifter Harstad Tigers.  
 

 
 
 
 
Harstad turnforening 
 

Tilbyr turn. Harstad turnforening trener i Harstadhallen og på Medkila skole, gymsal. 
Harstad turnforening har meldt inn behov for anlegg til Idrettsbyen Harstad. De har 
registrert over 360 barn og unge som ønsker medlemskap. De har gjennomført et 
forprosjekt hvor de har definert behovet for en basis turnhall. De har sett på ulike 
lokaliseringer. Harstad turnforening er interessert i å bli med i planene for et større 
flerbruksanlegg. Harstad turnforening har gjennomført aktiviteter for ungdommer 
som deltar i ”Idrett og utfordring”. De driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter 
på nåværende tidspunkt.  
 

 



	43	

Harstad Aikidoklubb 
 

Tilbyr aikido. Harstad aikidoklubb trener i minihallen i Harstadhallen. Klubben har 
ingen spesifikke anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad aikidoklubb driver 
ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. Prosjektledelsens 
møte med Harstad Akidoklubb, Harstad Bokseklubb, Harstad Taekwondo klubb og 
Harstad Karateklubb er klubbene enige i at det er behov for en felles kampsporthall, 
400-500 kvm. Alle klubbene har opplevd seg nedprioritert når det gjelder treningstid i 
kommunale haller og gymsaler. 

 
Harstad karateklubb 
 

Tilbyr karate. Klubben trener i gymsaler, ikke spesifisert. Klubben har ingen 
spesifikke anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad karateklubb driver ingen 
spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. Prosjektledelsens møte 
med Harstad Akidoklubb, Harstad Bokseklubb, Harstad Taekwondo klubb og 
Harstad Karateklubb er klubbene enige i at det er behov for en felles kampsporthall, 
400-500 kvm. Alle klubbene har opplevd seg nedprioritert når det gjelder treningstid i 
kommunale haller og gymsaler.  
 

Dans Harstad 
 

Tilbyr dans. Dans Harstad trener i leide lokaler, hos privat utleier. De forteller at de 
har behov for musikkanlegg, godt  gulv og speilflater for å utøve aktivitetene. Dans 
Harstad har ingen spesifikke anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Dans Harstad 
driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
 

Harstad bokseklubb 
 

Tilbyr boksing. Harstad bokseklubb leier hos annen kampsportklubb. Klubben har 
ingen spesifikke anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad bokseklubb driver 
ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. Prosjektledelsens 
møte med Harstad Akidoklubb, Harstad Bokseklubb, Harstad Taekwondo klubb og 
Harstad Karateklubb er klubbene enige i at det er behov for en felles kampsporthall, 
400-500 kvm. Alle klubbene har opplevd seg nedprioritert når det gjelder treningstid i 
kommunale haller og gymsaler.  
 

 
 
Harstad sportsdykkerklubb 
 

Tilbyr sportsdykking. Klubbhus på Hagan (festet grunn). Har båtplass hos Hagan 
Båtforening. Må være min 16 år (under vann m/luft).Klubben har ingen 
treningslokaler. Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad 
sportsdykkerklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt. Harstad sportsdykkerklubb har periodevis hatt besøk fra Harstad mottak 
og andre. 
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Harstad Futsal 
 

Tilbyr futsal. Harstad Futsal trener i Tromsø. Klubben har ingen anleggsplaner på 
nåværende tidspunkt. Harstad futsal driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter 
på nåværende tidspunkt.  
 

Harstad Corsairs 
 

Tilbyr amerikansk fotball. Harstad Corsairs trener i Hålogalandshallen. Klubben har 
ingen spesifikke anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad corsairs driver 
ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  

 
Hinnøy dykkerklubb 
 

Tilbyr sportsdykking. Klubben har ingen treningslokaler.  
Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
Hinnøy dykkerklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt.  

 
Harstad badmintonklubb 
 

Tilbyr badminton. Klubben trener i Seljestadhallen.  
Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
Harstad badmintonklubb har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i 
”Idrett og utfordring”.  
De driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
 

NOR Cykleklubb 
 

Tilbyr sykling. Klubben har ingen treningslokaler. 
Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
NOR Cykleklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt.  
 

Harstad padleklubb 
 

Tilbyr padling. Klubben trener i Kværfjord svømmehall.  
Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
Harstad padleklubbdriver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt. De har søkt om midler fra Harstad Idrettsråd i 2017 for å drive inkludering i 
idretten.  
 
 
 
 
 
 



	45	

Området Hagebyen – Trondenes 
Området omfatter Sama, Trondenes/ Hagebye og Ringberget 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
81 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
289 6-19 år 
108 0-5 år 
 
 
Anlegg 
 
Harstad kommune, Hagebyen skole, gymsal 
Trondenes ballbinge 
Harstad kommune, Trondenes kunstgress, 7er bane 
 
Idrettslag  
 
FK Brage/Trondenes  

 
Tilbyr fotball. FK Brage/Trondenes trener i Seljestadhallen, Hålogalandshallen, 
Harstad stadion og på 7er kunstgressbane på Trondenes, Kraftløkka 30X50m, festet 
tomt.  
FK Brage/Trondenes har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
FK Brage/Trondenes driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt.  
 
Trondenes IL 

 
Tilbyr ski. Trondenes IL har 2 km lysløype.  
 
Trondenes IL har fremtidige anleggsplaner, de planlegger å sette opp startbu. 
Trondenes IL driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. 
 
Trondarnes frilynte faldskjerms club 

 
Driver med fallskjermhopping. De trener via Evenes Flyplass.  
 
Klubben har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
Trondarnes frilynte faldskjerms club driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på 
nåværende tidspunkt.  
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Området Bergseng, Ervik, Kasfjord og Aun 
Området omfatter Kulseng, Bergseng, Kilhus, Åsegarden, Tennvassås, 
Storvassbotn, Ervik, Hagan, Stornes, Høgda, Kasfjord, Skjerstad og Aun. 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
161 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
595 6-19 år 
266 0-5 år 
 
 
Anlegg 
 
Bergseng ballbinge 
Harstad kommune, Bergseng skole, gymsal 
NMK Harstad, Motorsportsenter 
Harstad golfklubb, Røkenes Golfbane 
Harstad alpinklubb, Sollia Alpinsenter 
Harstad rytterklubb 
Harstad modellflyklubb, flybane Sørlia 
Harstad flyklubb, flystripe Åsegarden/ Evenes Flystasjon 
 
 
Idrettslag 
 
Norsk Motorklubb Harstad 

 
Tilbyr bilcross og motorsykkelcross i Harstad Motorsportsenter. Trener i eget anlegg 
på Åsegarden. Renovering og utvidelse av MX banen. De ligger inne med søknad 
om spillemidler.  
 
Norsk motorklubb Harstad har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i 
”Idrett og utfordring”.  
De driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
 
 
Lia Brage Handball 

 
Tilbyr håndball. Lia Brage handball trener i Seljestadhallen. Lia Brage handball har 
ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. I e-post til HIR sier Lia brage håndball 
blant annet ”Vi ser at klubber med tilhørighet på nordsida sliter med rekruttering og 
tenker at idrettslag med egne anlegg kommer bedre ut. 
Ønskesenarioet er en idrettshall i Hagan som kan støtte Bergseng skole 
Lia Brage handball driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt.  
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Harstad Golfklubb 
 

Tilbyr golf. Harstad Golfklubb trener på eget 9 hulls golfanlegg på Røkenes, festet 
tomt.  
Harstad Golfklubb har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt.  
Harstad Golfklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt.  
 
Harstad Alpinklubb 

 
Tilbyr alpint. Harstad Alpinklubb trener i anlegg i Sollia. Sollifjellet alpinsenter eies av 
klubben, over 90 %, ligger på festet tomt. De har heistrekk, klubbhus med kafeteria, 
og utleie av utstyr.  
 
Klubben sier at det har planer for utvikling av anlegget, ønsker barneheis. 
Klubbledelsen er tydelig på at de må ha snøproduksjonsanlegg. Harstad Alpinklubb 
har i regi av Idrettsbyen Harstad i møter med andre klubber som har snøaktiviteter 
lagt planer om å etablere et snøkanonsamvirke for å sikre snøproduksjon i 
anleggene/ løypene. Det er ut over dette ikke meldt inn noen konkrete planer til 
Idrettsbyen Harstad.  
 
Harstad Alpinklubb har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og 
utfordring”.  
De driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
 
Harstad rytterklubb 

 
Tilbyr ridning. Harstad rytterklubb trener ved Sæteråsen Gård, Gamnes Gård 
(Harstad hestesportsenter, privat eid anlegg) og ved Harstad travpark.  
 
Harstad rytterklubb har planer om anleggsutvikling/ sammen med Totonor. Ønsker 
samarbeid med andre. Har planer om bygging av bane. Sakspapirer er sendt til 
Harstad Kommune via Harstad Idrettsråd for behandling.  
 
Harstad rytterklubb har gjennomført aktiviteter for ungdommer som deltar i ”Idrett og 
utfordring”.  
De driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
 
Harstad modellflyklubb 

 
Tilbyr modellflyflyging. Klubben trener innendørs i Seljestadhallen på vinteren. Når 
forholdene tillater det trener de på Rødmyra. Harstad modellflyklubb har planer om å 
bygge gapahuk, ellers ingen planer for anleggsutvikling. Harstad modellflyklubb 
driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt.  
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Harstad hang-og paragliderklubb 
 

Tilbyr hanggliding og paragliding. Klubben trener ikke i noen anlegg.  
Harstad hang-og paragliderklubb har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. 
Harstad hang-og paragliderklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på 
nåværende tidspunkt. 
 
Harstad flyklubb 

 
Harstad flyklubb tilholdssted er på Harstad / Narvik lufthavn, Evenes. Harstad 
flyklubb har klubblokaler og utøver aktivitet som for tiden består av flyging med 
småfly i klubbregi. Klubben har også fått på plass skoletillatelse slik at de kan 
gi nye elever / klubbmedlemmer muligheten til å ta flysertifikat (PPL-A) lokalt.  
 
Harstad flyklubb har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Harstad flyklubb 
driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. 
 
Harstad Seilforening 

 
Tilbyr seiling. Harstad Seilforening disponerer følgende båter: 
1 stk. Tokrona. 2 stk. MINI 12, spesielt beregnet på handicapseiling,1 stk. VG jolle, 2 
stk. LÆRLING. De eier to tomter på Hagan. Harstad seilforening har satt opp eget 
hus/naust for oppbevaring av foreningens joller og annet materiell som er i 
foreningens eie.  
 
Harstad Seilforening har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt, ut over på 
sikt utvikling av bygget til et skikkelig klubbhus. Seilforeningen er tydelig på at 
Harstad har en for dårlig gjestebrygge i Harstad havn.  
 
Harstad Seilforening driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende 
tidspunkt. 
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Området Grytøy og Bjarkøy 
Området omfatter, Alvestad, Bjørnerå, Bessebostad og Kjøtta. Meløyvær, Leirvåg, 
Nergård. Øvergård, Akkarnes, Fenes og Sandsøy. 
 
Registrerte medlemmer i idrettslag  Aldersgruppe 
59 6-19 år 
Innbyggere Aldersgruppe 
134 6-19 år 
24 0-5 år 
 
Anlegg 
 
Harstad kommune, Lundenes skole, gymsal og svømmebasseng 
Harstad kommune, Lundenes fotballbane, 7er bane 
Lundenes ballbinge 
Harstad kommune, Bjarkøy skole, gymsal 
Bjarkøy ballbinge 2017 
3,5 km lysløype 
 
Idrettslag 
 
Grytøy idrettslag 
 
Tilbyr fotball, idrettsskole, Ti på topp, ski, volleyball og trim.  
Grytøy idrettslag trener i Hålogalandshallen, på Harstad stadion og på egen 
fotballbane på Lundenes, 25x45m. 3,5 km lysløype. Trening i gymsal på Lundenes 
skole. Grytøy idrettslag har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Grytøy 
idrettslag driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt. 
 
Bjarkøy vel og idrettsforening 
 
Tilbyr turorientering. Bjarkøy vel og idrettsforening har ingen anleggsplaner på 
nåværende tidspunkt. Bjarkøy vel og idrettsforening driver ingen spesifikke 
inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt 
 
Bjarkøy vikings ballklubb 
 
Tilbyr ulike ballaktiviteter for barn og unge i leide lokaler på Bjarkøy skole. Bjarkøy 
vikings ballklubb har ingen anleggsplaner på nåværende tidspunkt. Bjarkøy vikings 
ballklubb driver ingen spesifikke inkluderingsprosjekter på nåværende tidspunkt 
 
Vidkun JR klubb Ingen aktivitet i klubben, planlagt nedlagt. 
 
 
 
 

 
 
 


